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PROTOKÓŁ NR XIX/16  

z obrad  XIX sesji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu  12 kwietnia 2016 roku godz. 14.00 

Obradom  sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy 

Lubasz. Sesja odbyła się  w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. 

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

Ad. 1a  Przewodnicząca Rady Gminy na  podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca           

1990 roku  o samorządzie gminnym otworzyła XIX sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. 

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 

12 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie 

powitała Starostę Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego Tadeusza Teterusa,  kierownika 

Rejonu Dróg Wojewódzkich  w Czarnkowie Pana Mariusza Remera, dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych Pana Ryszarda Dziedzica, kierowników jednostek organizacyjnych gminy,  druha  

Stanisława Hermana  Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych, 

Panią dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Justynę Przyłucką – Gania,   Prezesa Gminnego 

Zakładu Komunalnego Pana Macieja Wyrwę, Wójta Gminy, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik i 

Zastępcę Skarbnika, Radnych, Sołtysów oraz wszystkich pozostałych przybyłych na dzisiejszą 

sesję.  

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Andrzeja 

Macyszyna, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrana Pan Andrzej Macyszyn. 

Ad.1b przedstawienie porządku obrad, 

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy są jakieś 

uwagi do tego porządku.  

Wójt gminy poprosił o wprowadzenie do porządku obrad jeszcze jednej uchwały dotyczącej 

wykazu kąpielisk. Zwrócił uwagę, że uchwałę taka Rada Gminy winna podjąć do końca maja 

każdego roku. W związku z tym, że na dzień dzisiejszy nie planuje się sesji w maju prosi o 
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uwzględnienie  jego prośby i wprowadzenie tej uchwały do porządku obrad.  W wyniku 

głosowania radni przyjęli poprawkę do porządku obrad po czym przystąpili do głosowania nad 

zmienionym już porządkiem, który przyjęli jednogłośnie i przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad, 

b/przedstawienie porządku obrad, 

c/informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie II części XVIII sesji Rady Gminy 

d/informacja Wójta Gminy o działaniach między sesjami 

2. Ocena stanu dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych. Przedstawienie planu 

rozbudowy oświetlenia drogowego. 
3. Informacja o stanie przygotowania Gminnego Ośrodka Kultury do sezonu. Omówienie 

planu imprez organizowanych przez GOK w 2016r. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1. udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła (izba wytrzeźwień) 

4.2. zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Uzależnień Alkoholowych na 2016 rok 

4.3. wyrażenia zgody na wykreślenie służebności gruntowej 

4.4.wyrażenia opinii dotyczącej używania łodzi z napędem motorowym na jeziorach na 
terenie Gminy Lubasz. 

4.5. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na obszarze działki 94/1 położonej w Lubaszu 

4.6. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na obszarze działki 454/2 położonej w Lubaszu 

4.7. wykazu kąpielisk na obszarze Gminy Lubasz w 2016 roku. 

4.8. przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Lubasz na lata 2016 – 2020  

4.9. zmiany uchwały Nr XII/83/15 Rady Gminy Lubasz z dnia 27 sierpnia 2015 roku w 
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Lubasz oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
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4.10.przyjęcia przez Gminę Lubasz zadań należących do właściwości Powiatu 

Czarnkowsko - Trzcianeckiego w zakresie utrzymania pasa drogowego drogi 

powiatowej graniczącej z drogą gminną.  

4.11. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu 

(warsztaty terapii zajęciowej) 

4.12. zmian w budżecie 2016 roku 

4.13. zmian Wieloletniej prognozy Finansowej na lata 2016 – 2025 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad  

.  

Ad 1. c informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie II części  XVIII sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni otrzymali informację przed sesją, dlatego 

zapytała czy ma ja odczytać?  Radni nie widzieli takiej potrzeby, ani tez nie zgłosili uwag do tej 

informacji.    

Ad 1.d informacja Wójta o działaniach miedzy sesjami. 

Szanowni Państwo ! Ostatnia sesja Rady Gminy podzielona była na dwie części. Moja informacja 

przedstawiona została państwu na pierwszej części w dniu 04 lutego. Dzisiejsza zatem obejmuje 

okres ponad dwu miesięcy. Był to czas intensywnej pracy nad wieloma zagadnieniami, z których 

na uwagę zasługują następujące : 

Wdrożyliśmy w naszej gminie z powodzeniem program 500+. Program ten w imieniu Gminy 

realizuje Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, któremu powierzyłem to zadanie zarządzeniem 

Wójta Gminy. Udzieliłem także upoważnienia do prowadzenia spraw wynikających z ustawy                     

o pomocy państwa w wychowaniu dzieci Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pani Jadwidze 

Kazińskiej oraz na jej wniosek Panu Krzysztofowi Gruchale. W ośrodku przeprowadzone zostały 

dwa postępowania konkursowe zmierzające do zatrudnienia osób, które zajmować się będą 

obsługą programu. Konkurs wygrały Pani Marta Cyrulik oraz Pani Iwona Magdziarz. Pierwsza                 

z nich zatrudniona została na stanowisku ds. świadczeń wychowawczych a druga na stanowisku 

ds. administracyjno- księgowych. Na obydwie z zatrudnionych pań ośrodek pomocy otrzymuje 
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refundację z Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie. Do tej pory mieszkańcy nasi złożyli 382 

wnioski o udzielenie świadczenia. Obejmują one 744 dzieci. Pracownicy ośrodka pomocy , aby 

ułatwić mieszkańcom składanie wniosków odbywają dyżury w każdej miejscowości w godzinach 

popołudniowych. Dziękujemy bardzo sołtysom wsi za umożliwienie wykorzystania świetlic 

wiejskich na te dyżury. W ubiegły poniedziałek gościliśmy u siebie przedstawicieli 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, którzy służyli instruktażem nam realizatorom 

programu oraz mieszkańcom składającym wnioski. Zgodnie z przyjętym harmonogramem 

pierwszych wypłat świadczenia dokonamy w miesiącu maju. Na cel świadczenia rodzinnego 

przyznana nam została dotacja w wysokości pierwotnej prawie 2 mln złotych. 

Otrzymaliśmy zawiadomienie Ministra Finansów o ostatecznych kwotach subwencji na rok 

2016. Część oświatowa subwencji jest większa od pierwotnej kwoty o 125.767 zł, a udziały                     

w podatku dochodowym od osób fizycznych o 16.603 zł. Na większą kwotę części oświatowej 

subwencji wpływ mają środki przeznaczone dla dzieci o specjalnych potrzebach kształcenia, 

które w roku bieżącym wynoszą ponad 812.000 zł. Zmiany te będą przedmiotem dzisiejszej 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy. W uchwale tej zwiększamy także część 

dochodową budżetu o kwotę 76.000 zł wynikającą ze zwrotu podatku VAT od inwestycji 

budowy gazociągu realizowanej w 2015 roku. Gmina wystąpiła o interpretację indywidualną do 

Biura Informacji Podatkowej w Lesznie, która wydaje taką interpretację w imieniu Ministra 

Finansów. Interpretacja była zgodna z naszym założeniem – skoro gmina buduje linie gazociągu 

z zamiarem ich sprzedaży na rzecz Polskiej Spółki Gazowniczej, przysługuje jej prawo odliczenia 

podatku VAT. Oznacza to, że w roku bieżącym realizować będziemy inwestycje w kwotach 

netto. Zmiany szczegółowo zostaną omówione w dalszej części sesji. 

Intensywnie przygotowujemy się do aplikowania o środki pochodzące z programów unijnych. 

Po przeprowadzeniu głębokiej analizy potrzeb w zakresie miejsc w przedszkolu dla trzy                                

i czterolatków zdecydowaliśmy się wziąć udział w konkursie związanym z edukacją 

przedszkolną. Aby poprawić warunki lokalowe w przedszkolu w Lubaszu przyjęliśmy założenie 

rozbudowy przedszkola o 4 oddziały w tym jedno pomieszczenie do prowadzenia zajęć                            

z dziećmi niepełnosprawnymi. Opracowany został już projekt techniczny rozbudowy – 

wystąpiliśmy o pozwolenie na budowę do Starosty Czarnkowsko- Trzcianeckiego. Zamierzamy 

wnioskować o dofinansowanie projektu z Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
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Operacyjnego  Działanie 9.3 Inwestowanie w rozwój infrastruktury edukacyjnej i szkoleniowej 

Poddziałanie 9.3.1 Inwestowanie w rozwój infrastruktury edukacyjnej i szkoleniowej. Możliwość 

otrzymania dofinansowania wynosi 85 % kosztów, które zgodnie z kosztorysem inwestorskim 

wynoszą około 1.300.000,-zł. Nasz udział wyniósł by zatem niespełna 325.000 zł. Aby ubiegać 

się o takie dofinansowanie gmina musiała złożyć tak zwany projekt miękki w zakresie działania 

8.1 Ograniczenie i zapobieganie przedwczesnemu kończeniu nauki szkolnej oraz wyrównywaniu 

dostępu do edukacji przedszkolnej i szkolnej Poddziałanie 8.1.1 Edukacja przedszkolna . Tylko 

bowiem uzyskanie dofinansowania do projektu miękkiego otwiera drogę do dotacji na 

rozbudowę przedszkola. Są to projekty komplementarne. Termin złożenia drugiego z wniosków 

mija 29 kwietnia br. Do opracowania pozostało jeszcze studium wykonalności projektu, które 

trwa. 

Kolejnym wnioskiem , który zamierzamy złożyć ubiegając się ośrodki unijne do projekt 

dotyczący budowy drogi Antoniewo – Krucz. Gmina zamierza uzyskać dotację z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na operacje typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych”                    

w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub 

rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną             

i w oszczędzanie energii”. Istnieje możliwość uzyskania 63,63% dotacji do kosztów zadania, 

które wynoszą ponad 5,3 mln złotych nie więcej jednak jak 3 mln złotych. Termin składania 

wniosków upływa 14 kwietnia br. Aby wniosek był rozpatrywany musi uzyskać minimum                         

9 punktów w ocenie formalnej. Poszukujemy rozwiązań, aby było ich jak najwięcej. W tym celu 

zaproponowaliśmy Państwu podjęcie uchwał, o których mówić będziemy w dalszej części 

dzisiejszych obrad. 

Przygotowaliśmy również wniosek wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Kultury do Narodowego 

Programu Rozwoju Czytelnictwa dotyczący rozbudowy Sali wiejskiej w Lubaszu o bibliotekę oraz 

rozbudowę remizy strażackiej. W tym celu odbyliśmy konsultacje w dniu11 lutego br. w którym 

poddaliśmy wstępne założenia projektowe pod dyskusje w gronie osób bezpośrednio 

zaangażowanych a zatem organizacji pozarządowych, druhów z jednostki OSP Lubasz, 

pracowników biblioteki i GOK oraz grup działających przy GOK.  
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Podpisaliśmy umowę na remont starej sikawki będącej na wyposażeniu OSP Lubasz. Remont              

w ramach zajęć wykonywać będzie Centrum Edukacji Zawodowej przy Zespole Szkół 

Zawodowych w Czarnkowie za kwotę 3.200,-zł. Do tego części drewniane zostaną 

zrekonstruowane przez Pana Janusza Kępę – pracownika CEZ. Termin wykonania remontu to 

30 czerwca br. 

Dwukrotnie spotkałem się z mieszkańcami ulicy Zielonej, którzy już od wielu lat wnioskują o 

rozwiązanie kwestii zalewania czy podsiąkania ich nieruchomości w związku z, jak się okazało 

niedrożnością przykrytego nielegalnie rowu G- 4 będącego urządzeniem melioracji 

szczegółowej niestety nie objętego działalnością spółki wodnej. Mieszkańcy domagali się 

odkrycia rowu, by doprowadzić do zgodności stanu faktycznego ze stanem prawnym 

określonym w mapach. Przypomnę, że w roku ubiegłym Gmina na odcinku swoich działek 

dokonała czyszczenia i pogłębienia rowu oraz przeczyszczenia przepustu pod drogą. Nie 

przyniosło to jednak zamierzonego efektu. Dokonane pomiary wskazały źródło tego stanu 

rzeczy. Aby rozwiązać problem mieszkańców Gmina zobowiązała się do dokonania odkrycia 

wspólnie z dwoma właścicielami nieruchomości położonych przy zakrytym odcinku rowu. 

Niestety na nasze ogłoszenie o oferty w sprawie wykonania tego odkrycia nikt się nie zgłosił. 

Praca jest bowiem trudna. Przebiega w odcinku, w którym istnieje zagrożenie zarysowania się 

budynków. Naszym zdaniem jedynym rozwiązaniem jest przełożenie zakrytego odcinka rowu 

po uprzednim opracowaniu stosownej dokumentacji, by wszystko odbyło się w zgodzie                            

z prawem. Planujemy sfinansować to zadanie ze środków rezerwy celowej przeznaczonej na 

zarządzanie kryzysowe. Po jej uruchomieniu przystąpimy do opracowania stosownej 

dokumentacji.  

Podpisaliśmy już umowy na opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowych na 

budowę oczyszczalni ścieków w Stajkowie. Zamierzamy ubiegać się o dofinansowanie tej 

inwestycji z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego , w którym możliwość 

otrzymania dotacji kształtuje się na poziomie  85 % kosztów. Autorem opracowania będzie firma 

EKOWATER z Łomianek za kwotę  66.051 zł. Firma przekazała już wstępna koncepcję budowy 

oczyszczalni, która obecnie konsultujemy. Ponieważ przewidywany termin ogłoszenia konkursu 

to czwarty kwartał 2016 roku do aplikowania potrzebne jest jeszcze studium wykonalności. Stąd 

na dzisiejszej sesji zmiana budżetu z przeznaczeniem na to opracowanie. Druga umowa 
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podpisaną przeze mnie to opracowanie dokumentacji projektowej kanalizacji wsi Stajkowo,                    

o dofinansowanie której ubiegać się będziemy z Programu Obszarów Wiejskich. Tutaj 

wykonawcą jest PROSBET z Trzcianki za kwotę 36.285 zł Trzecim opracowaniem projektowym 

jest projekt modernizacji stacji uzdatniania wody w Lubaszu. Podpisana umowa z firmą 

NENTECH z Wrześni  opiewa na kwotę 33.210 zł 

W związku z wnioskami mieszkańców wsi Stajkowo i Miłkowo o budowę drogi łączącej te dwie 

miejscowości, w poszukiwaniu partnerów do realizacji inwestycji, wystąpiłem do zarządu spółki 

z o.o. AGRO-LOK z siedzibą w Golubiu Dobrzyniu o rozpatrzenie możliwości partycypacji 

finansowej w przedsięwzięciu. Spółka – córka tej firmy TOPPLON ma swoja siedzibę w Stajkowie 

przy tej drodze, a transport zmierzający codziennie do spółki jest uciążliwy dla mieszkańców. 

Stąd propozycja wspólnego rozwiązania sprawy. Zwróciłem się także w trakcie zebrań wiejskich 

do mieszkańców obydwu wsi, aby przyszłe fundusze sołeckie przeznaczali na budowę tej drogi.  

Zakończyliśmy odwiedziny naszych mieszkańców podczas zebrań wiejskich. Tegoroczna 

tematyką tych zebrań, oprócz aspektów typowo formalnych czyli sprawozdań sołtysów                          

z wykonania funduszu sołeckiego oraz planu rzeczowo- finansowego za 2015 rok, były 

informacje dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy i zamierzeń w tym 

kierunku, informacje o działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w Lubaszu oraz 

przedstawieniem wniosków do Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy. Mieszkańcy                 

w trakcie spotkań wymieniali z nami swoje spostrzeżenia oraz zgłaszali wnioski. 

Nasi mieszkańcy wykazują się niezwykłą wiedzą dotyczącą historii miejscowości Lubasz. Kilku z 

nich badając historię natknęło się na zapisy, które mogły być podstawą istnienia na faktorii 

rzymskiej I stolicy Polski – Limis Locus. Spotkanie z naukowcem w tej sprawie rozwiało te 

wątpliwości, ale oznacza to że miejscowość Lubasz ma swoją bogatą starą historię, nad którą 

warto pracować. 

Dwukrotnie spotkałem się z dyrektorami szkół i przedszkola, by omówić aktualne sprawy 

oświatowe. Na ostatnim spotkaniu omówiliśmy kwestie związane z wytycznymi dotyczącymi 

organizacji przyszłego roku szkolnego. Z wytycznych wynika, że aby utworzyć oddział pierwszej 

klasy w szkołach podstawowych trzeba zgromadzić minimum 7 uczniów. Z naszych informacji 

wynika, że oddział klasy pierwszej utworzy się jedynie w Szkole Podstawowej w Lubaszu i będzie 
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liczył około 12 uczniów. W pozostałych szkołach takie oddziały nie zawiążą się. Nie 

przewidujemy zwolnień nauczycieli. Zmianie uległ również artykuł 42 Karty Nauczyciela, który 

mówił o tak zwanych godzinach karcianych dla nauczycieli. W związku z ich likwidacją będzie 

potrzeba ujęcia w projektach organizacyjnych szkół godzin świetlicowych w miarę faktycznych 

potrzeb. W przedszkolu natomiast brak jest wstępnie miejsca dla trzech dzieci. Analizujemy 

jednak jeszcze ten stan. W roku bieżącym kończą się akty powołania dwóm dyrektorom – 

dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Lubaszu oraz Pani Dyrektor Gimnazjum. Postanowiłem               

o przeprowadzeniu konkursów na te stanowiska. Termin ich przeprowadzenia to 6 maja br. Na 

spotkaniu omówiliśmy także zasady przeprowadzenia konkursu historycznego w związku z 1050 

rocznicą chrztu Polski. Konkurs przeprowadzony będzie w szkołach podstawowych oraz 

gimnazjach. W szkołach podstawowych wyodrębnione zostały dwa poziomy – uczniowie klas I- 

III , gdzie przeprowadzimy konkursy manualne – układanie tematycznych puzzli, haseł oraz 

uczniowie klas IV- VI z konkursem wiedzy historycznej oraz zadaniami manualnymi. 

Przewidujemy na poziomie gimnazjalnym konkurs metoda open to znaczy, mogą zgłaszać się 

drużyny 5 – cio osobowe. I tu na tym poziomie przewidujemy konkurs wiedzy historycznej i 

zadania manualne. Dopinamy ostatnie zapisy regulaminu w porozumieniu z przedstawicielami 

szkół. Konkurs odbędzie się 28 kwietnia na hali sportowej , a uroczyste wręczenie nagród na 

wieczornicy z okazji święta 3 maja. 

Z inicjatywy rodziców dzieci o specjalnych potrzebach kształcenia odbyły się dwa spotkania w 

celu omówienia działań samorządu i przede wszystkim Szkoły Podstawowej w Lubaszu. 

Pierwotnie emocjonalne podejście rodziców, po przedstawieniu przez nas uwarunkowań 

związanych z finansowaniem zadań, zmieniło się na zrozumienie. Wnioskiem z tych spotkań jest 

ujęcie w przyszłym projekcie organizacyjnym Szkoły w Lubaszu bardzo dobrych rozwiązań 

organizacyjnych uwzględniających zarówno potrzeby tych dzieci jak i realizację zaleceń 

wynikających z orzeczenia. 

Gmina Lubasz jest żywo zainteresowana tworzeniem warunków sprzyjających lokalizacji 

odnawialnych źródeł energii na swoim terenie. Zwłaszcza, że terenem naszej gminy 

zainteresowanych jest kilku inwestorów, czy to w kwestii lokalizacji turbin wiatrowych czy 

paneli fotowoltaicznych.  7 marca 2016 r. zorganizowaliśmy  wyjazd dla mieszkańców naszej 

gminy na farmę wiatrową w gminie Margonin, w której jako pierwszej w naszym regionie, 
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wybudowanych zostało około 60 turbin wiatrowych. W rozmowie z zastępcą burmistrza 

Margonina - Panem Łukaszem Malczewskim, dowiedzieliśmy się m.in. jak przebiegała realizacja 

tej inwestycji, jak wyglądała kwestia społecznego udziału w planowaniu inwestycji, oraz jak                   

w dniu dzisiejszym funkcjonuje gmina Margonin w otoczeniu turbin wiatrowych. Jeśli chodzi                 

o turbiny z punktu widzenia społeczeństwa to na podstawie cyklicznie przeprowadzanych 

badań, znaczna większość (ponad 80%) mieszkańców gminy Margonin wypowiada się dziś                  

o nich pozytywnie. W ramach wyjazdu umożliwiono nam również zwiedzenie od środka punktu 

GPZ czyli Głównego Punktu Zasilania obsługującego farmę wiatrową oraz wnętrza wieży jednej 

z turbin.  

Dnia 15 kwietnia 2016r o godz.11:00 w gabinecie pielęgniarskim przy Gimnazjum w Lubaszu ul. 

Podgórna 8a przeprowadzone będzie drugie szczepienie przed zakażeniem wirusem 

brodawczaka ludzkiego (HPV) dla dziewczynek z rocznika 2001 (14-latki), mieszkanek Gminy 

Lubasz. To już trzecia edycja tego typu szczepień na terenie Gminy Lubasz. Szczepienie 

poprzedzone było spotkaniem edukacyjnym dla rodziców przed podaniem pierwszej 

szczepionki. Prelekcję dotyczącą profilaktyki raka szyjki macicy poprowadził  doktor onkolog 

Dariusz Godlewski, Prezes Ośrodka Profilaktyki i Epidemiologii Nowotworów w Poznaniu. 

Odbyło się kolejne spotkanie mieszkańców wsi Lubasz i Goraj z firmą ASTA NET    w sprawie 

podłączenia internetu szerokopasmowego. Ze względu na to, że nieznane są jeszcze szczegóły 

dotyczące Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa niemożliwe jest udzielenie odpowiedzi 

mieszkańcom , czy będzie możliwość skorzystania z tych środków. Firma ASTA NET jest 

zainteresowana budowaniem kolejnych odcinków linii Internetu szerokopasmowego. Dopóki 

nie można skorzystać ze środków unijnych inwestycja taka jest możliwa w cenach 

komercyjnych. W tym celu konieczna jest deklaracja mieszkańców co zapotrzebowania na 

Internet. Im większa ilość chętnych tym tańsza inwestycja. W związku z powyższym obecnie 

trwają prace nad zebraniem deklaracji osób chętnych, by konkretnie oszacować koszty. 

Brałem udział w posiedzeniu Zarządu powiatu czarnkowsko- trzcianeckiego poświęconego 

pomocy samorządów powiatu dla Szpitala w Czarnkowie. Aby szpital mógł brać udział                               

w konkursie na kontrakt od 1 stycznia 2018 roku musi dokonać zakupu karetki , której zakup 

szacuje się na około 500 tysięcy złotych. Powstał pomysł utworzenia fundacji na rzecz szpitala 
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w Czarnkowie. Prace będą nadal prowadzone. Na posiedzeniu zarządu powiatu podsumowano 

także współzawodnictwo sportowe za rok 2015. W ramach działalności sportowej LZS nasza 

gmina po raz kolejny zajęła I miejsce. Słowa uznania należą się tutaj koordynatorowi Panu 

Marianowi Mirkowi za wytrwałe promowanie naszej Gminy w dziedzinie sportu. 

Miniony okres obfitował w różnego rodzaju imprezy kulturalno- sportowo- rekreacyjne. 

Wymienić tu należy : 

1)Kolejna edycja Gminnej Zimowej Spartakiady - tegoroczna edycja sportowych zmagań odbyła 

się w lubaskiej hali. Organizatorzy przygotowali osiem dyscyplin, a za sprawą podziału 

rywalizujących na płeć lub kategorie wagowe, ostateczna liczba konkurencji wzrosła do 

trzynastu. Tradycyjnie sporo dramaturgii dostarczyło przeciąganie liny i podnoszenie ciężarka . 

O tryumfie reprezentantów Dębego, szósty rok z rzędu, jak zwykle zadecydowały bardzo dobra 

dyspozycja, organizacja i mobilizacja całej drużyny. Mieszkańcy tej wsi zwyciężyli w sześciu 

konkurencjach, a tylko w dwóch zajęli miejsce poza podium, co ostatecznie przełożyło się na 

zdobycie 157 punktów w klasyfikacji generalnej. Druga lokata przypadła ekipie Stajkowa, 

którego mieszkańcy zdobyli o osiem punktów mniej od zwycięzców. Na trzecim miejscu 

uplasował się Lubasz, który w generalnym zestawieniu uzyskał 135,5 punktu. Poza podium 

znalazły się Krucz, Kruteczek, Sławno, Prusinowo i Sokołowo. Najlepsi zawodnicy otrzymali 

tradycyjnie bony, ufundowane przez Samorząd Gminy Lubasz, a wszyscy uczestnicy posiłek 

regeneracyjny przygotowany przez organizatora zmagań Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu, 

2) Po raz pierwszy w Lubaszu  odbył się spektakl operetki.  Przedstawienie zatytułowane 

„Paryski Romans” w wykonaniu Teatru Muzycznego IVIA z Wrocławia obejrzało ponad 300 

widzów. Ryzyko organizacji biletowanej imprezy w hali widowiskowo-sportowej podjął Gminny 

Ośrodek Kultury w Lubaszu, bowiem tego rodzaju przedsięwzięcie nigdy przedtem w obiekcie 

przystosowanym głównie do sportu nie miało miejsca. Zadowolenie z wydarzenia było 

ogromne. 

3) W dniu 22 lutego 2016 r. w Urzędzie Gminy w Lubaszu odbył się Gminny Turniej Wiedzy 

Pożarniczej dla uczniów szkół podstawowych. Został on zorganizowany w ramach 

Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom”. Uczestnicy 

zostali wyłonieni w eliminacjach, które odbyły się w szkołach w gminie Lubasz. Eliminacjom 
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patronowała Ochotnicza Straż Pożarna. W turnieju wyłoniono następujących laureatów -  w 

grupie szkół podstawowych: 

- I miejsce Marta Rembacz – SP Jędrzejewo 

- II miejsce Aleksandra Ozorkiewicz – SP Lubasz 

- III miejsce Kinga Jessa – SP Krucz. 

4) Pięć zespołów wystąpiło w tegorocznym turnieju dedykowanym zawodnikom powyżej 45-ciu 

lat. Rozgrywki były bardzo zacięte, poziom wyrównany, a klasyfikację można było 

ustalić,  dopiero równo z ostatnim gwizdkiem sędziego. Zwyciężyli gospodarze, przed 

Połajewem i Czarnkowem. Tuż za podium znalazły się drużyny Szamotuł i Wielenia. Duże słowa 

uznania należą się  pomysłodawcy  lubaskiego turnieju panu Andrzejowi Macyszynowi, który 

tradycyjnie wystąpił w roli kapitana ekipy gospodarzy. Patrząc na atmosferę podczas gier i po 

rozgrywkach, można być pewnym, że przyszły rok gwarantuje kolejne emocje, związane                         

z oldbojami. 

5) Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu zaproponował wieczór dla wszystkich Pań dla uczczenia 

Ich święta w inny sposób, niż zazwyczaj, zapraszając na wyjątkowy koncert do  lubaskiej hali 

widowiskowo-sportowej. Duża frekwencja była dowodem na to, że był to dobry pomysł. Tym 

razem do Lubasza przyjechali artyści z Tarnopola na Ukrainie, byli to muzycy i wokaliści oraz 

wspaniały zespół pieśni i tańca „Nadzbruczanka”. 

6) 04 marca 2016r. już  po raz  szósty hala sportowo – widowiskowa przy Gimnazjum im. ppłk. 

Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu wypełniona była kibicami oraz żeńskimi drużynami, które 

rywalizowały między sobą w  turnieju zorganizowanym z okazji  Dnia Kobiet -  VI Otwartym 

Turnieju Piłki Siatkowej Dziewcząt i Kobiet „Siatka na Obcasach” nad którym  patronat - jak co 

roku - objęła Pani Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polski –  Maria Małgorzata Janyska. Turniej 

został podzielony na dwie części. Pierwsza  obejmowała  mecze między uczennicami 

okolicznych szkół.  
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7) W godzinach dopołudniowych rywalizowały ze sobą dziewczęta ze szkół: LO Czarnków, 

Edukacja Lubasz, Gimnazjum Czarnków, Gimnazjum Kuźnica Czarnkowska oraz drużyna 

gospodarzy Gimnazjum w Lubaszu.  Po zaciętej rywalizacji wyłoniono zwyciężczynie: 

- I miejsce – Edukacja Lubasz 

- II miejsce – LO Czarnków 

- III miejsce – Publiczne Gimnazjum z Czarnkowa 

- IV miejsce – Gimnazjum im. ppłk. Z. Orłowskiego w  Lubaszu 

- V miejsce – Gimnazjum Kuźnica Czarnkowska 

Druga część turnieju  obejmowała mecze rozgrywane między drużynami kobiet. Do 

popołudniowych zmagań zgłosiło się 5 zespołów: „Absolwentki”, „Szalone 40-stki”, 

„Atomówki”,  „Czarne Pantery”, „Posłanki Posłanki”. Mecze rozgrywane między żeńskimi 

drużynami budziły również wiele emocji. Poziom zawodów był  wyrównany, a panie prowadziły 

grę na naprawdę wysokim poziomie. Część popołudniowa zakończyła się sukcesem 

następujących drużyn: 

             I miejsce – „ Absolwentki” 

             II miejsce – „ Czarne Pantery” 

             III miejsce – „ Szalone 40 – stki” 

             IV miejsce – „ Atomówki” 

            V miejsce – „ Posłanki Posłanki” 

8) Dziewięć zespołów wzięło udział w piłkarskim weekendowy turniej Lubaskiej Ligi Szóstek . 

Ostatecznie najlepszy okazał się Servigum. Na drugim miejscu uplasował się Komat, na trzecim 

Bafana, a poza podium strażacy z OSP Lubasz.  
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9) Z podwórka na stadion o Puchar Tymbarku", to oficjalne Mistrzostwa Polski dla grup 

dziecięcych, organizowane dzięki współpracy Polskiego Związku Piłki Nożnej i firmy Tymbark.      

W tegorocznej edycji zadebiutowali reprezentanci Szkoły Podstawowej w Lubaszu, którzy po 

zwycięstwie w powiecie, zapewnili sobie przepustkę na finał wojewódzki w Grodzisku 

Wielkopolskim w kategorii do 10 lat. W stawce 28 najlepszych zespołów w Wielkopolsce, Lubasz 

zajął miejsce w przedziale 16-21, co w przypadku debiutu może być powodem do radości. 

10)Osiem siatkarskich zespołów wzięło udział w Mistrzostwach Wielkopolski w Piłce Siatkowej 

Służb Mundurowych o Puchar Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie – „GRAMY               

z SERCEM”, które odbyły się w naszej hali.  

Do uczestnictwa stawiły się policyjne zespoły z Gniezna, Ostrowa, Poznania, Turku i Pobiedzisk. 

Walczyli o zwycięstwo zawodnicy Urzędu Miasta Trzcianki, policyjni emeryci wspierani 

czarnkowskimi strażnikami miejskimi i gospodarze z KPP w Czarnkowie.  

11) W miniony weekend w Sali wiejskiej rozpoczął się kurs komputerowy , w którym 

uczestniczyli członkowie i podopiecznie Stowarzyszenia „Serce Dziecka” w Lubaszu. Szkolenie 

potrwa 5 tygodni, spotkania odbywają się w soboty i niedziele. W trakcie całego cyklu uczestnicy 

przejdą z poziomu podstawowego do średniozaawansowanego. W związku z dofinansowaniem 

unijnym szkolenie jest całkowicie bezpłatne. Trenerów oraz sprzęt zapewniła firma iT 

Consulting Sp. Z o.o.  z Chodzieży natomiast kwestiami organizacyjnymi na miejscu zajął się 

Zarząd Stowarzyszenia „Serce Dziecka”. 

12) Za nami już „Lubasz Open” czyli Lubaska Liga Tenisa Stołowego.  W tegorocznej pierwszej 

edycji wystąpiło ponad  90 zawodników i zawodniczek z całego Województwa Wielkopolskiego 

oraz Zachodniopomorskiego. Poziom rozgrywek od samego początku  stał na bardzo wysokim 

poziomie. Najlepsi zawodnicy zostali uhonorowani okazałymi pucharami oraz nagrodami 

rzeczowymi. Po półrocznych  rozgrywkach wyłonili się najlepsi zawodnicy i zawodniczki w 4 

kategoriach wiekowych.  Podsumowanie po VI turniejach daje nadzieje , że nasi zawodnicy 

plasują się wśród najlepszych i tak w       kategorii OPEN trzecie miejsce zdobył Patryk Kubiś ze 

Stajkowa, w kategorii do lat 18 triumfowali nasi uczniowie . Pierwszy był Maciej Buśko, drugi 

Jarosław Urbański a trzeci Piotr Filoda. Wśród kobiet druga była Barbara Wiśniewska z 

Kruteczka a trzecia Zosia Sotek z Lubasza. W kategorii szkół podstawowych również prym wiedli 



str. 14 

 

nasi uczniowie – I miejsce zajął Hubert Bielejewski z Lubasza, II Maciej Wernicki z Dębego a III 

Hubert Stachowski z Lubasza. Nasz uczniowski Klub Sportowy sklasyfikowany został na III 

miejscu IV ligi tenisa stołowego Regionu Pilskiego. 

Na zakończenie pragnę zaprosić wszystkich Państwa na występ kabaretu Nowaki, który 

odbędzie się w dniu 15 kwietnia w naszej hali sportowej. Dziękuję bardzo .  

Uwag do informacji nie zgłoszono  

Ad. 2 Ocena stanu dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych. Przedstawienie planu 

rozbudowy oświetlenia drogowego. 

W pierwszej kolejności głos zabrał Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich Mariusz Remer. 

Powiedział, że stanowisko kierownika objął z dniem 01 stycznia br. Rejon administruje na 400 

km dróg wojewódzkich w obrębie 4 powiatów i 16 gmin, w tym na terenie gminy Lubasz                            

w administracji Rejonu znajduje się 3 drogi (182 – 17,2 km, 153 – 4,7km i 140 – 7km)                                 

W 2015 roku na w/w drogach zrealizowano następujące zadania: 

Remont cząstkowy nawierzchni masą bitumiczną na gorąco na powierzchni 3.100m2  (droga 

182 i 153) na wartość 265.188 zł 

Ścinkę poboczy przy drodze 140 na powierzchni 3.600m2 za kwotę 11.070 zł 

Odnowiono oznakowanie poziome na przejściach dla pieszych 

W ramach robót konserwacyjnych i porządkowych dokonano obniżenia krawężnika przy nowo 

wyznaczonym  przejściu  dla pieszych (Chrobrego, Stajkowska)  

Dokonano naprawy wybranych odcinków chodników na ul. Szamotulskiej i B. Chrobrego 

Wykonano inne prace utrzymaniowe, niezbędne do poprawy bezpieczeństwa takie jak: 

prostowanie i regulacja znaków drogowych, słupków prowadzących, mycie znaków i słupków, 

koszenie trawy na poboczach, wycinka krzewów, pielęgnacja zadrzewienia oraz konserwacja 

sygnalizacji świetlnej. 

Następnie przedstawił plany na 2016 rok zaznaczając, ze  plan nie przewiduje dodatkowych 

środków w przyszłym roku, będą one w takiej samej wysokości jak w 2015 roku, dlatego rejon 

skupi się przede wszystkim na bieżącym utrzymaniu. Planuje się: 

remonty cząstkowe nawierzchni dróg masą na gorąco(ok. 180 tys. zł),  
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remont cząstkowy nawierzchni na zimno oraz emulsją asfaltową i grysami, 

odnowienie oznakowania poziomego, czyli linii segregacyjnych i krawędziowych, a także wg 

potrzeb oznakowania pionowego  

remont chodników  

pielęgnację drzew i wycinkę krzewów 

montaż oznakowania aktywnego na ul. Zielonej (będzie to zadanie wspólne z Gminą Lubasz) 

Stwierdził, że wnioskowana sygnalizacja świetlna w tym miejscu nie jest możliwa do wykonania, 

ponieważ przyjęte kryteria nie pozwalają na jej montaż, dlatego będzie to sygnalizacja aktywna 

w celu prawidłowego odwodnienia nawierzchni wykonana zostanie krata na ul. Zielonej  

Kierownik Rejonu zwrócił uwagę, ze wspólnie z Gminą Lubasz będą naprawiane chodniki na 

naszym terenie. Jednak zakres prac ustalony zostanie po przeprowadzonych przetargach  na 

bieżące utrzymanie dróg.  

Stwierdził, że droga Czarnków – Piotrowo została zgłoszona do przebudowy – nie  chodzi tylko 

o przebudowę samej nawierzchni, ale także chodników i innych elementów pasa drogowego. 

Wniosek jest przyjęty do realizacji do 2020 roku, ale kiedy tak naprawdę będzie to zrealizowane 

to trudno dzisiaj powiedzieć. Nadmienił, że zgłoszono także w ramach poprawy bezpieczeństwa 

pieszych ścieżkę Lubasz Miłkowo oraz odcinek chodnika w Klempiczu (końcówka do ostatniej 

zabudowy). Kierownik powiedział, że liczy na zwiększone środki w II półroczu z bieżącego 

utrzymania, gdzie planowano 3 mln, a zostały okrojone do 1mln.   

Paweł Strawa zapytał czy byłaby szansa na montaż sygnalizacji aktywnej na przejściu dla 

pieszych przy sklepie na ul. Szamotulskiej na co Kierownik odpowiedział, ze tak bo to jest tylko 

zamiana oznakowania na innego typu. Jednak dzisiaj trudno powiedzieć czy pozostaną środki 

na realizacje takiego wniosku. Pan Paweł stwierdził, ze jeżeli nie w roku bieżącym to może w 

przyszłym na co Kierownik odpowiedział, że jeżeli taki wniosek wpłynie to prosi od razu wójta o 

pomoc w wykonaniu przyłącza elektrycznego.   
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Żaneta Andrzejewska poprosiła, aby w trakcie remontów drogi  zniwelować  zaniżenie przy 

przejściu dla pieszych (przy światłach na ul. Chrobrego) Następnie zwróciła uwagę na przejazd 

kolejowy na ul. Szamotulskiej, który jest ciągłe zalewany przez wody opadowe na co Pan 

Mariusz Remer odpowiedział, żer to nie jest sprawa RDW Czarnków, a kolei.  

Marek Wicher zabierając głos stwierdził, że z odpowiedzi jaką otrzymał z kolei wynika, że 

przejazd może w tym roku będzie wyremontowany. Pisma w tej sprawie krążą od jednych do 

drugich. Natomiast on ma pytanie dotyczące zaniżenia – na skrzyżowaniu ulic Zielonej                                    

i Sportowej zaniżenie zostało zlikwidowane, ale jest jeszcze przy skrzyżowaniu ulicy Zielonej                        

i Krótkiej – zwracał się z takim wnioskiem, dlatego ma pytanie kiedy będzie to zrobione i ile 

kosztuje takie oznakowanie jak w Czarnkowie na ul. Sikorskiego (40km/godz. – jak się 

przekroczy to mruga) i kolejne pytanie czy na ul. Zielonej musi być wymalowana oś jezdni oraz 

następna sprawa – na ul. Zielonej przy Osiedlu Gorajskim skarpa przy rowie jest wyżej aniżeli 

asfalt, dlatego w okresie zimowym wody opadowe zalegają na jezdni – jak przyjdzie mróz to 

jezdnia niszczeje  

Mariusz Remer – jeżeli chodzi o zaniżenie na ul. Zielonej to przy realizacji zadania dotyczącego 

zmiany oznakowania na aktywne zostanie to zrobione – zostanie obniżony chodnik i to 

zaniżenie. Koszt oznakowania to około 7 tys. zł jedna sztuka z tego co pamiętam.  Oznakowanie 

poziome stosuje się wyłącznie w przypadku kiedy jezdnia ma minimum 6 m szerokości – przy 

mniejszych nie wolno stosować takiego oznakowania poziomego. Jeżeli chodzi o ścinkę pobocza 

przy Osiedlu Gorajskim to przyjmiemy to do robót na ten rok.  

Następnie dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Dziedzic przedstawił nakłady za 2025 

rok na drogach powiatowych. Przypomniał, że nas terenie powiatu w ich zarządzie jest 331 km 

dróg powiatowych z czego 33 km przebiegają przez Gminę Lubasz. W 2015 roku w ramach robót 

utrzymaniowych na terenie Gminy Lubasz wykonano: 

remonty cząstkowe (grys + emulsja, masa na zimno i gorąco)   - 4 tys. zł 

oznakowanie poziome i pionowe – 2.000 zł 
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wycinka drzew i krzewów, opryski  i frezowanie pni – 4.500zł  

utrzymanie mostów, promu i przepustów – 600 zł 

inne roboty – barierki ochronne – 20 tys. zł i zimowe utrzymanie – 32,2 tys. zł   

zimo 

prace utrzymaniowe wykonane we własnym zakresie – zimowe utrzymanie 12 tys. zł   i remonty 

cząstkowe 1.108,89 tys. zł  

natomiast w zakresie inwestycji wykonano: 

przebudowę drogi Kamionka – Sokołowo  (dofinansowanie Gminy Lubasz 502 tys. zł i z budżetu 

państwa 461,54 tys. zł) 

powierzchniowe utrwalenie drogi Grzępy – Jędrzejewo 70,295 tys. zł 

opracowanie dokumentacji na wykonanie chodnika w Kruczu 18.450 zł z czego 9.225 zł to 

dofinansowanie Gminy Lubasz 

wykonanie ewidencji dróg – 6.661 zł 

Zaznaczył, że Zarząd na całą sieć swoich dróg wydatkowała 3.845.372 zł z czego na teren Gminy 

Lubasz 1.156.090 zł.  

Marek Zieliński zwrócił uwagę na problem na drodze Goraj – Bzowo. Nawierzchnia tej drogi 

zrobiła się półokrągła przez to, że jeżdżą tam samochody ciężarowe. Natomiast samochody 

osobowe, które mają niższe podwozie haczą o ten asfalt, dlatego proszę aby coś z tym zrobić.  

Ryszard Dziedzic – powiedział, że droga sama w sobie jest bardzo wąska, w porywie dochodzi 

do 4m. Drogą nie powinny jeździć samochody ciężarowe, ale to już nie kompetencje Zarządu. 

Podobna sytuacja była w Dębem, gdzie jeździły samochody ciężarowe i doprowadziło to do jej 

rozjechania. Teraz wprowadzono zakaz powyżej 15 ton i też jeżdżą. Stwierdził, że jak Zarząd 
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będzie miał pofrez to postarają się tym pobocze wyrównać bo żaden piasek czy inny materiał 

tam nie zda egzaminu.  

Marian Mirek – ponowił wniosek, który zgłaszał w ubiegłym roku, a mianowicie o ścinkę 

pobocza drogi Lubasz – Stajkowo. Pobocze do tzw. Cegielni jest ścięte, ale już dalej do Stajkowa 

jest wyższe od jezdni i powstają kałuże. Samochodem jechać to może nie problem, ale rowerem 

to gorsza sprawa. 

Ryszard Dziedzic – co roku przeznaczamy na ścinkę poboczy 100 tys. zł co wystarcza na 

załatwienie 10 km bieżących.  Jesteśmy na etapie pozimowego sprawdzania – jeżeli to pobocze 

jest faktycznie tak wysokie to może jeszcze w tym roku dokonamy ścinki.  

Marian Mirek – podziękowała za wycięcie topoli przy omawianej drodze. Pozostają jednak 

jeszcze topole przy drodze do Nowiny, dlatego prosi o ich usuniecie na co dyrektor 

odpowiedział, że robią te roboty corocznie – jest to dość długa procedura 

Józef Cichorek zapytał co z akacja przy przedszkolu w Prusinowie 

Ryszard Dziedzic powiedział, że może została pominięta bo sprawdzał i nie została ujęta                          

w planie, dlatego postarają się aby została jak najszybciej usunięta. 

Marek Wicher poparł wniosek Marka Zielińskiego o utwardzenie i poszerzenie drogi Goraj – 

Bzowo na co dyrektor odpowiedział że to inwestycja, a radny poprosił  aby jednak  rozpocząć 

te prace – utwardzić i poszerzyć tą drogę – jak coś się rozpocznie to trzeba będzie skończyć.  

Żaneta Andrzejewska poprosiła, aby załatać dziurę przy furtce do GZK w Lubaszu bo oberwał 

się tam asfalt. Ma też prośbę by zlikwidować zaniżenia na przyłączach do nieruchomości na co 

dyrektor odpowiedział, że wszędzie na trasach po kanalizacji nawierzchnie po kilku latach się 

obniżają i jest to problem nie tylko na naszym terenie – zwróci pracownikom uwagę, aby te 

miejsce wzięli pod uwagę przy objazdach dróg.   

Wójt Gminy – podziękował dyrektorowi i kierownikowi za współpracę - dziękuje nie tylko za to, 

że widzą potrzeby naszych mieszkańców, ale próbują także te problemy rozwiązywać. Jak na 
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pewno wszyscy zauważyli jest już pewien podział obowiązków. Podziękował także Staroście, 

który jest głównym inwestorem na drogach powiatowych – za to co już udało się zrobić z prośbą 

o dalszą owocną współpracę.  

Kolejną kategorię dróg omówił Piotr Błoch. Powiedział,  że  drogi będące w zarządzie gminy 

stanowią 48,897 km dróg  publicznych, a pozostałe 430 km  to ulice oraz drogi dojazdowe do 

pól i lokalne. W 2015 roku na zadania związane z utrzymaniem dróg przeznaczono 400.491,60 

zł , z tego na inwestycje 94.959,69 zł, a na bieżące utrzymanie wraz ze środkami Rad Sołeckich 

to kwota 305.531,91 zł. W ramach zadań inwestycyjnych zrealizowano następujące zadania: 

Budowa zjazdu z drogi powiatowej w  Prusinowie. Zadanie polegało na robotach ziemnych, 

ułożeniu rury pod zjazdem, wykonaniu przyczółków oraz położeniu kostki pozbruk na zjeździe 

dna działkę 147. Wykonawcą zadania był Rejonowy Związek Spółek Wodnych w Czarnkowie z/s 

w Śmieszkowie. Usługa wykonana została na podstawie zapytania ofertowego. Całkowity koszt 

wyniósł – 16.997,64 zł  

Zlecono opracowanie dokumentacji pn: „ Budowa separatora wraz z odwodnieniem placów i 

parkingów w centrum Lubasza „ Realizacja zadania   będzie miała na celu odprowadzenie wód 

opadowo-roztopowych z ulic, placów i parkingów oraz czyszczenie wód poprzez separator i 

odprowadzenie oczyszczonych wód do Kanału Lubaskiego. Całkowity koszt usługi wyniósł - 

24.600,00 zł  

Kolejnym zadaniem było zlecenie opracowania dokumentacji pn. Budowa drogi gminnej 

Antoniewo – Krucz. Zakres prac projektowych obejmował opracowanie dokumentacji 

budowlano-wykonawczej z kosztorysem inwestorskim i ofertowym wraz z przedmiarem robót 

oraz stałą organizacją ruchu. Opracowana dokumentacja budowlano-wykonawcza obejmuje dł. 

drogi 2815 mb przy szerokości 5,0 m oraz wjazdami na boczne drogi i pola. Rodzaj nawierzchni 

drogi asfaltowa, odprowadzenie wód opadowo-roztopowych z jezdni do przydrożnych rowów 

oraz do gruntu. Całkowity koszt opracowania dokumentacji wyniósł - 26.546,20 zł.  
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Inwestorem zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1346P Kamionka – Sokołowo” było 

Starostwo Powiatowe w Czarnkowie. Gmina Lubasz dofinansowała realizację tego zadania 

kwotą 502.000,00 zł. Wykonano 971,00 m.b. drogi o nawierzchni mineralno– bitumicznej z 

warstwą asfaltową ścieralną o grubości 5 cm na podbudowie z kruszywa łamanego 

stabilizowanego mechanicznie gr. 20 cm . Zostało wykonano nowe pobocza drogi wraz z 

zjazdami na pola oraz posesje, przebudowano także przepust przez który przebiega droga. 

Łączny koszt inwestycji zamknął się kwotą 1.001.739,04 zł. Jest to I z III etapów wykonania drogi 

łączącej miejscowości Kamionka i Sokołowo.  

Natomiast w ramach bieżącego utrzymania dróg dużą część  środków  pochłonęły bieżące 

remonty nawierzchni gminnych dróg gruntowych  - 193.316,21 zł w tym : 

 równanie dróg gruntowych za kwotę - 82.874,42 zł 

zakup i transport żużla na drogi za kwotę - 51.938,84 zł 

zakup i transport pospółki to kwota - 15.841,96 zł 

naprawy dróg masą asfaltową ( w m. Dębe, Jędrzejewie i w Lubaszu ) - 8.184,80 zł 

 wykonane zostały barierki ochronne na drodze gminnej na tzw. Gulczance w m. Nowinie oraz 

barierki przy ul. Szkolnej w Lubaszu za łączną kwotę - 6.863,40 zł 

hałdowano gruzu który pierwotnie był rozrzucony przez mieszkańców naszej gmin na „ punkcie 

gromadzenia gruzu i kamieni polnych „ przy Gminnym Składowisku Odpadów Stałych w m. 

Sławienko kwota ta wyniosła - 6.580,50 zł 

zostało wykonanie przejście dla pieszych na przeciwko świetlicy wiejskiej w miejscowości Krucz 

z kwotę - 3.977,82 zł 

dokonano przeglądu dróg gminnych publicznych przez osobę posiadającą uprawnienia 

drogowej w osobie Pana Jana Antkowiaka. Koszt przeglądu wraz z protokołami  wyniósł                          
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3. 335,00 zł  została usunięta awaria kanalizacji deszczowej na ulicy Winiary w Lubaszu przez 

Gminny Zakład Komunalny z Lubasz za kwotę : 3.104,57 zł 

wykonano odwodnienie drogi ul. Ustronnej od posesji nr 41 do 45 w Lubaszu za  kwotę  

2.915,10 zł 

wykonano projekt stałej organizacji ruchu w związku z rezygnacją z fotoradarów na terenie 

gminy za kwotę - 2.152,50 zł 

na wniosek radnego gminy został wykonany projekt stałej organizacji ruchu na ul. Podgórnej, 

Sportowej i Krótkiej w Lubaszu za kwotę 1.966,77 zł 

zlecono firmie odnowienie witacza w miejscowości Klempicz za kwotę  1.168,50 zł 

 wykonano zajazd parkingowy przy jeziorze na Sławienku  - 1.114,38 zł 

 został przebudowany chodnik poprzez obniżenie krawężników drogowych  z przystosowaniem 

dla osób niepełnosprawnych na ul. Chrobrego w Lubaszu przy przejściu dla pieszych (naprzeciw 

byłego Ośrodka Zdrowia) za kwotę  873,30 zł 

wykonano czyszczenie kanalizacji deszczowej na ul. Kościelnej oraz naprawiono odwodnienie 

na ul. Powstańców Wlkp. - 424,35 zł 

W  ramach dalszych wydatków zostało wykonane doziarnianie dróg  - w  2015 roku zakupiono 

żużel w ilości  3 849,00 ton, który  przeznaczono na sołectwa. Pozostałe wydatki stanowiły: 

Koszty zakupu i montażu znaków drogowych mające na celu oznakowanie dróg gminnych to 

kwota  12.007,21 zł. 

Koszty malowania oznakowania poziomego dróg i parkingów w Lubaszu (ul. Podgórna,                            

ul. Szkolna, ul. Sportowa, ul. Krótka, ul. Kwiatowa, ul. Pogodna i ul. Kościelna, ul. Wiśniowa ) 

oraz w miejscowości Antoniewo w łącznej kwocie  8.164,32 zł 
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Koszty remontów przepustów drogowych w Sokołowie oraz w Kamionce, na które 

wydatkowano ogółem  10.235,26 zł 

Kwotę 12.496,97 zł przeznaczono na zimowe utrzymanie dróg będących w zarządzie gminy. 

Zimowym utrzymaniem ulic w obrębie Lubasza zajmował się głównie Gminny Zakład Komunalny 

oraz pomocniczo firma Ogrodo-Bruk P. Michała Ryżka z Lubasza w tym zakup i transport 

mieszanki – 9.814,73 zł. 

Na koszenie poboczy dróg gminnych w 2015r. wydatkowano ogółem - 10.093,28 zł 

Poniesiono także wydatki a zakupy drobnych materiałów w postaci opryskiwacza z lancą, pilarki 

na wysięgniku oraz rur drenarskich, wapna, cementu, łańcucha do piły itp. - 4.551,44 zł, 

sporządzenie dokumentacji korzystania ze środowisk przez firmę ODUM z Chodzieży-590,40 zł.  

W 2015 roku zakupiono i zamontowano przy pomocy pracowników gospodarczych znaki 

drogowe na słupkach do oznakowania ogółu przystanków autobusowych na terenie całej Gminy 

za łączna kwotę  7.288,98 zł , wykonano remont zdewastowanego przystanku autobusowego 

przy ul. Szamotulskiej w Lubaszu polegający na wymianie bocznych blach, naprawie siedzisk 

wraz z malowaniem. Wykonano też naprawę dojścia do przystanku (chodnika) za łączna kwotę  

1.414,50 zł. Ponadto uzupełniono oszklenie przystanku w Nowinie i wykonano nowe zadaszenia 

przystanków w Goraju i Kamionce za kwotę  851,27 zł.  

Część sołectw naszej gminy środki z funduszu sołeckiego przeznaczyła na remonty i bieżące 

utrzymanie dróg i tak: 

Fundusz sołecki wsi Bzowo-Goraj. Przedsięwzięcie pn. Poprawa estetyki i bezpieczeństwa                        

w sołectwie Bzowo-Goraj i zachowań kulturalnych mieszkańców. Zadane polegało na 

uregulowaniu spływu wody z drogi gminnej z odprowadzeniem do przydrożnego rowu. 

Wykonano nowy przepust pod droga gminną, ułożono ciek z korytek betonowych po których 

będą spływały wody opadowe, wykonano rzygacze wody w celu odprowadzania nadmiaru wód 
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oraz ułożono rury PCV o dł. 65 mb którymi jest odprowadzone wody opadowe do przydrożnego 

rowu. Koszt zadania wyniósł – 13.849,80 zł  

Fundusz sołecki wsi Stajkowo. Zadanie pn:  Poprawa bezpieczeństwa na drogach wiejskich                      

w sołectwie Stajkowo polegało na doziarnianiu, wyrównaniu i przeprofilowaniu równiarką drogi 

gminnej od drogi powiatowej Nr 1348 do posesji Państwa Nowakowskich w miejscowości 

Stajkowo. Koszt wykonania usługi wyniósł – 1.752,50 zł . 

Również została zakupiona pospółka do doziarniania dróg na terenie Stajkowa. Koszt zakupu 

pospółki wyniósł – 1.800,00 zł  

Fundusz sołecki wsi Krucz. Zadanie pn: Poprawa bezpieczeństwa na drogach gminnych polegało 

na wyrównaniu i przeprofilowaniu dróg gminnych na terenie sołectwa wsi Krucz. Kwota usługi 

wyniosła  1.190,15 zł  

Fundusz sołecki wsi Lubasz. Było to zadanie pn: Budowa i modernizacja infrastruktury 

komunalnej na terenie sołectwa Lubasz, które polegało na rozbiórce chodników z płytek 

betonowych, rozbiórce krawężników betonowych i obrzeży oraz wykonaniu nowego chodnika 

z kostki pozbruk gr 6 cm na podsypce piaskowo-cementowej. Całkowita długość wykonanego 

chodnika to 126,40 mb i szer. 1,40 mb. Całkowity koszt wybudowania chodnika wyniósł 

26.815,85 zł . 

Fundusz sołecki wsi Miłkowa zadnie to pn:  Równanie dróg gminnych polegało na zakupie 

pospółki drogowej oraz wykonaniu usługi poprzez równanie dróg na terenie Miłkowa. Koszt 

tego zadania wyniósł 1.673,48 zł. 

Fundusz sołecki wsi Nowina. Zadanie pn: Podniesienie jakości drogi od sklepu do posesji P. D, 

oraz od krzyża do posesji Pana G. Zadanie to polegało na wyrównaniu i przeprofilowaniu dróg 

gruntowych równiarką za kwotę 1.375,75 zł. 

Uwag nie zgłoszono. 

PRZERWA 15:30 – 15:50 

Wznawiając obrady Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że w porządku obrad nie znalazł 

się punkt dotyczący przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji dlatego ma prośbę                               



str. 24 

 

o wprowadzenie tego punktu w tym momencie. Radni nie zgłosili sprzeciwu  i wyniku 

głosowania przyjęli go do porządku obrad jednogłośnie.  

Ad  przyjęcie protokołu z obrad XVIII   sesji Rady Gminy  

Przewodnicząca poprosiła Pana Zenona Koplina o  przedstawienie protokołu   z obrad tej sesji. 

Pan Zenon Koplin stwierdziła, że zapoznał się z protokołem z sesji, która odbyła się w dwóch 

częściach w  dniu 04 lutego i 10 marca 2016 roku.   Protokół odzwierciedla przebieg obrad                        

i prosi  o jego przyjęcie bez odczytywania. 

W wyniku głosowania protokół z obrad XVIII  sesji przyjęto jednogłośnie bez odczytywania. 

Następnie Przewodnicząca poprosiła Zastępcę Wójta o przedstawienie planu rozbudowy 

oświetlenia drogowego. Powiedziała, że oświetlenie drogowe jest nierozerwalnie związane z 

drogami, dlatego trudno mówić o drogach bez oświetlenia.  Państwo radni na komisji otrzymali 

propozycje, ale w związku z tym, że zaproponowali, by w tym planie znalazły się wszystkie 

wnioski - dzisiaj  otrzymali już pełen wykaz. Zwróciła uwagę, że w związku z tym przybliżona 

kwota przeznaczona na modernizację oświetlenia dość znacznie się zwiększy  i wynosić będzie 

około 1.665 tys. zł. Zaproponowała, aby rozpatrzyć plan,  ale bez rubryki dotyczącej lat realizacji, 

dlatego że plan ten będzie stanowił część Wieloletniego Planu Inwestycji, który radni będą 

omawiać i przyjmować w terminie późniejszym. Zwróciła uwagę, że w przypadku przyjęcia jej 

propozycji radni będą mieli przedstawiony pełen obraz zadań przyjętych do realizacji przez 

energetykę, ponieważ jak już wcześniej wspomniała niektóre zadania będą właśnie 

wykonywane przez energetykę, gdyż urządzenia na których zamieszczone jest oświetlenie 

drogowe stanowi w części własność energetyki, dlatego zadania oświetlenia drogowego 

podzielono na zadania własne gminy czyli bezpośrednio realizowane przez budżet gminy i 

zadania realizowane ze środków gminy, ale za pośrednictwem, energetyki w ramach podpisanej 

umowy na konserwację oświetlenia.  Poinformowała, że Energetyka  niewielką część 

kosztorysów przekazała, a pozostałe mają być dostarczone do 15 kwietnia br.  Zwróciła uwagę, 

że oszacowanie kosztów uzależnione jest od warunków przyłączeniowych określonych przez 

Energetykę (skąd należy zasilać oświetlenie), dlatego tez niektóre zadania nie zostały jeszcze 
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oszacowane, ponieważ tych warunków Gmina Lubasz nie otrzymała.  Następnie przedstawiła 

plan, który obrazuje poniższa tabela: 

 

Lp 

Nazwa zadania Program 

UE 

Wartość 

zadania 

Dofinansowanie Wkład własny Lata 

realizacji 

1 Miłkowo Fundusz 

Sołecki do terenu 

rekreacyjnego 

 27.000,00zł Po wniosku do 

Wielkopolskiej 

Odnowy Wsi – 

16.000,-zł 

 2016 

2. Lubasz                               

ul. Promienna 

 25.000,00zł   2016 

3. Dębe  3 obwody  379533,70zł   2016-

2018 

4. Lubasz ul. Działkowa   65000,00zł  Propozycja energetyki 

– inwestycja– 94.185 zł 

+ projekt 4.600,-zł 

2016 

5. Lubasz ul. Ustronna   75000,00 zł   2021 

6. Ośrodek 

wypoczynkowy  

 204.099,08zł   2020 

7 Ul. Lawendowa  10000,00 zł   2019 

8. Ul. Pod Lipami  40000,00 zł   2019 

9. Lubasz – oświetlenie 

przez park 

 37.939,35 zł Przy partycypacji 

właściciela 

PORTUSA 

 2019 

10. Antoniewo ( na 

skrzyżowaniu i przy 

przystankach 

autobusowych) 

 20.000,00zł   2021 

11. Miłkowo przy 

wjeździe od strony 

Lubasza  ( przy 

drodze 

wojewódzkiej) 

 15.000,00zł  Propozycja energetyki 

inwestycja – 10.380,-zł 

+ projekt  3.800zł 

2020 

12. Krucz - Bażanciarnia  30.000,00 ZŁ   2017 

13. Kruteczek 

skrzyżowanie do P. 

Siewert 

 25.000,00 zł   2022 

14. Kruteczek – posesje 

32, 30j,30a,19s,19r 

 50.000,00 zł   2019 

15. Nowina do P. 

Wrońskiego 

 95.000,00 zł   2022 

16. Nowina w kierunku 

P. Wilka 

 30.000,00zł   2021 

17. Stajkowo przy 

drodze do Nowiny ( 

Zdun)  

 25.000,00 zł   2022 

18. Lubasz – ul. 

Storczykowa i 

Jaśminowa 

 25.000,00zł  Energetyka propozycja 

inwestycji -18.000 zł                

+ projekt 3.700,-zł 
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19. Lubasz ul.Polna i ul. 

Ogrodowa 

 40.000,00zł  Energetyka propozycja 

– dowieszenie 3 lamp  - 

4.850 zł oraz  

inwestycja – 53.775 zł 

+ projekt – 4.200,-zł 

 

20. Krucz – Oś. Bartek  25.000,00zł  Energetyka propozycja 

inwestycja – 31.725 zł 

+ projekt 3.700 zł 

 

21.  Nowina – przy 

posesji P. M. Sotka 

oraz P. M. Dłużak 

 25.000,00zł  Energetyka propozycja 

inwestycja – 25.425 zł 

+ projekt 3.700,-zł 

 

22. Stajkowo- przy parku  40.000,00 zł  Energetyka propozycja 

inwestycja – 55.125 zł 

+ projekt 4.200,-zł 

 

23. Sokołowo przy 

posesji P. Grodzkiej 

 15.000,00zł  Energetyka propozycja 

inwestycja – 14.040,-zł 

+ projekt 3.700,-zl 

 

24. Kruteczek posesje nr 

25 i 23 ( Hanelt) 

 20.000,00zł  Energetyka propozycja 

dowieszenie – 5.800 zł 

( 2 oprawy + linka) bez 

rozwiązania P. Sotek na 

wybudowaniach 

 

25. Kruteczek posesje Nr 

7b( Mądrawski w 

kierunku Nowiny) 

 10.000,00zł  Energetyka propozycja 

dowieszenie – 7.200 zł 

( 2 oprawy + linka) 

 

26 Nowina do posesji P. 

J.Wichra, P. 

Łusiewicza i syna P. 

wichra 

 15.000,-zł  Energetyka propozycja 

dowieszenie – 16.850 

zł ( 4 oprawy + linka)  

 

27. Kamionka – posesja 

Nr 18 

 2.000,00zł  Energetyka propozycja 

dowieszenie – 4.125 zł 

( 1 oprawa + linka) 

 

28. Kamionka posesja Nr 

34 i Nr 36 

 15.000,00 zł  Energetyka propozycja 

dowieszenie – 12.375 

zł ( 3 oprawy + linka) 

 

29. Klempicz przy 

przystanku 

autobusowym 

 2.500,00 zł  Energetyka propozycja 

dowieszenie – 4.050 zł 

( 2 oprawy + linka) 

 

30. Klempicz przy 

posesji P. Skórcz 

 3.000,00 zł  Energetyka  

31. Sławno przy bloku   7.000,00 zł  Energetyka propozycja 

Inwestycja – 9.760 zł + 

projekt 3.700 zł 

 

32. Sławno przy 

garażach 

 3.500,00 zł  Energetyka  

33. Goraj przy budowie 

Pana Maćkowiaka 

 2.500,00zł  Energetyka  

34. Rozbudowa 

oświetlenia na 

wybudowaniach 

 100.000,00zł    
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Miłkowo, Miłkówko. 

Bończa 

35. Oświetlenie ulicy 

Strumykowej 

 40.000,00zł    

36. Dowieszenie 3 

opraw oświetlenia w 

Goraju w kierunku 

do Lubasza 

 10.000,00zł  Energetyka  

37. Budowa oświetlenia 

w Goraju – 

wybudowania w 

kierunku Dębego 

     

38. Zainstalowanie 

lampy przy posesji 

Nr 7d (Pan 

wiśniewski) 

 3.500,00zł  Energetyka  

39. Oświetlenie drogi 

dojazdowej do 

działki Nr 153 w 

Kruteczku ( Pani 

Sotek) 

 17.000,00zł  Energetyka  

40 1 lampa 

oświetleniowa w 

Miłkówku między 

posesją pani 

Zastróżnej i Pana 

Dębowskiego 

   Energetyka  

41. Założyć Lampe w 

Goraju przy posesji 

Marka Graja 

   Energetyka  

42. Założyć oświetlenie 

ulicy Krętej ( punkt 

przy kładce) 

 15.000,00zł 

lub hybryda 

   

43. Założenie 

oświetlenia działki 

Nr 271           ( Goraj 

21g) 

     

44. Zamontowanie 

oświetlenia drogi do 

Pana kaczorka w 

Miłkowie 

 35.000,00zł    

45. Oświetlenie uliczne 

na drodze woj. 182 

przy działce Nr 

248/2 ( Pan Dobosz 

Bończa) 

- 

wykonano 

    

46 Antoniewo między 

posesjami 1 i 2 oraz 

2a i 3 

   Energetyka propozycja 

dowieszenia 2 opraw – 

2.300,-zł 
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Marek Wicher podziękowała za uzupełnienie wszystkich wniosków. Zaproponował, aby tą  

tabelę uzupełnić o rok wniesienia wniosku na co Zastępca Wójta odpowiedziała, że jak 

najbardziej można to zrobić.  Zaznaczyła jednak, że przy podejmowaniu decyzji o przyjęciu 

zadania na dany rok nie może to być wykładnikiem, ponieważ najważniejsza będzie efektywność 

– jeżeli oświetlenie ma poprawić warunki jednej posesji, a koszt tej inwestycji wyniesie np. 100 

tys. zł to trzeba się zastanowić.  

Marek Zieliński podziękował za szybkie uzupełnienie tabeli o wnioski, które nie były 

przedstawione na komisji i liczy na szybką realizację – może nawet w tym roku.   

Do zabrania głosu zgłaszał się sołtys Kruteczka, ale Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz 

poprosiła, by wszyscy pozostali na sali głos zabierali w wolnych głosach, a obecnie prosi tylko 

radnych.  

Marek Wicher zaproponował, aby zwrócić się do firmy, która zajmuje się oświetleniem 

hybrydowym do zareklamowania się na naszym terenie, aby postawiła jedna albo dwie takie 

lampy. Jak się sprawdzą to w miejscach oddalonych będzie można w przyszłości je zakupić                         

i zamontować.  

Zastępca Wójta – wiadomo wszystkim, że w budżecie tego roku mamy na takie zadanie 

zaplanowane środki, dlatego można porozmawiać z firmą i może faktycznie w ramach promocji 

uda się dodatkowo zamontować takie oświetlenie – wszystko przed nami 

Marian Mirek – poprosił o przesuniecie jednej lampy w Stajkowie, aby nie oświetlała pola na co 

Zastępca Wójta odpowiedziała, że zadaniem oświetlenia drogowego nie jest oświetlenie działek 

prywatnych, a drogi.  Przy drodze powiatowej do Sokołowa na długim odcinku nie ma żadnych 

zabudowań, a oświetlenie jest i o to oświetlenie wnioskowali mieszkańcy, aby mogli bezpiecznie 

zmierzać do lub z przystanku. Zwróciła też uwagę, że kiedy była mowa o dłuższych wysięgnikach 

to też chodziło o to by nie oświetlać posesji, a drogi czy chodniki.   

Ad.3. Informacja o stanie przygotowania Gminnego Ośrodka Kultury do sezonu. Omówienie planu 

imprez organizowanych przez GOK w 2016r. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Justyna Gania- Przyłucka powiedziała, że 

przygotowała wielki skrót tego co otrzymali radni. Jeżeli będą później pytania to chętnie udzieli 
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na nie odpowiedzi.   Powiedziała, że  Gminny Ośrodek Kultury jest koordynatorem i inicjatorem 

działalności kulturalnej w Gminie Lubasz.  Gminny Ośrodek Kultury prowadzi działalność                         

w zakresie upowszechniania kultury, rekreacji, sportu i turystyki na terenie Gminy Lubasz 

zaspakajając potrzeby i aspiracje kulturalne społeczności Gminy. Organizuje i prowadzi m.in.: 

wszelkie wydarzenia kulturalne, turnieje i zawody sportowe, stałe formy zajęć,                                             

a w szczególności warsztaty plastyczne, teatralne, zajęcia taneczne, nauki gry na instrumentach, 

zajęcia wokalne, prezentację wystaw,  imprezy plenerowe,  okolicznościowe,  rocznicowe i 

jubileuszowe. W strukturze GOK znajduje się również Gminna Biblioteka Publiczna, która 

prowadzi działalność biblioteczną w Lubaszu oraz na filii w Kruczu. Biblioteka utrzymywana 

przez samorząd gminy gromadzi i udostępnia książki ze wszystkich dziedzin wiedzy. Zajmuje się 

wypożyczaniem książek, opracowaniem zakupionych pozycji, pomaga w przeprowadzaniu 

imprez kulturalnych organizowanych przez Gminny Ośrodek Kultury. Gminny Ośrodek Kultury 

wraz z Publiczną Biblioteką współpracują w realizacji projektów z wieloma innymi 

organizatorami podobnych wydarzeń. Bazę GOK stanowią: Hala widowiskowo-sportowa                          

w Lubaszu, Biblioteka Publiczna w Lubaszu i Filia w Kruczu, Biurowiec i Pracownia „Sztuka                                   

z Natury” (Relaks) przy ul. Kościelnej w Lubaszu, Sala Wiejska w Lubaszu, obiekty ośrodka 

wypoczynkowego nad Jeziorem Dużym w Lubaszu oraz zabytkowy Wiatrak „Koźlak” w Dębe. 

W  2015 roku Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu otrzymał dotację z budżetu gminy                                  

w wysokości 754 800,00 zł, co stanowi 100 % założonego planu oraz dofinansowanie ze 

środków unijnych (PROW) w wysokości 16 677,71 zł z tyt. realizacji projektu „Gminny Ośrodek 

Kultury miejscem aktywnego spędzania czasu”.   

Uzyskano również przychody własne w wysokości 185 896,27 zł: 

• z tyt. świadczonych usług przez  GOK – 18 401,2248 zł, 

• z tyt. pozostałych przychodów  -  8 160,22 zł, 

• z tyt. pozyskanych przychodów z wypoczynku i rekreacji - 159 334,83 zł. 

Gminny Ośrodek Kultury zatrudnia od 01.01.2016 roku 8 osób, w tym: 1 etat – dyrektora GOK, 

1 etat – gł. Księgowego, 2,5 etatów instruktorskich, 2 x 0,5 etatu pracowników obsługi 

(sprzątaczki) oraz w wymiarze 0,5 etatu administratora obiektów. Średnie wynagrodzenie 

zasadnicze brutto w GOK to kwota 2 362,50zł.  
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Gminna Biblioteka Publiczna w Lubaszu, w 2015 roku, otrzymała dotację  z budżetu gminy w 

wysokości 144 000,00 zł co stanowi 100 % rocznego planu oraz dotację  z Biblioteki Narodowej 

dotyczącą dofinansowania zadań w ramach Programu Biblioteki Narodowej na zakup nowości 

wydawniczych w wysokości 8 853,00 zł. GOK zatrudnia w bibliotece publicznej od 01.08.2015 

roku 3 osoby w pełnym wymiarze pracy. Średnie wynagrodzenie zasadnicze brutto w bibliotece 

to kwota 2 700,00zł. 

Ważnym elementem głównych zadań Gminnego Ośrodka Kultury jest organizacja wydarzeń 

kulturalnych, sportowych i turystycznych odbywających się w gminie. Ilość i rodzaje 

organizowanych działań wskazują, że na terenie gminy przygotowano bogatą ofertę skierowaną 

do różnych grup odbiorców. W związku z tym GOK jak co roku opracował kalendarz, w którym 

umieszczano wszystkie większe zaplanowane działania organizowane i współorganizowane 

przez GOK. Następnie kilka z nich przedstawiła i tak: 

STYCZEŃ  

05.01. Śladami Powstania Wielkopolskiego 

16.01. Przegląd zespołów śpiewaczych „Hej kolęda, kolęda”  

21-23.01. Lubasz Freestyle Night 2016  

LUTY 

06.02. Koncert operetkowy „Paryski Romans” 14.02. Spartakiada Zimowa o Puchar Wójta 

Gminy Lubasz 27.02. Piłkarski turniej „Oldboys”  

MARZEC 

05.03. Koncert/występ ukraińskiego zespołu „Nadzbruczanka” z okazji Dnia Kobiet – Hala 

widowiskowo-sportowa w Lubaszu – Panie wstęp wolny, dla Panów bilecik w cenie 10zł 

12.03. Lubaska Liga Szóstek Piłkarskich  

19.03. Kiermasz Wielkanocny  

KWIECIEŃ 

09.04. Mistrzostwa Szkół Podstawowych w Piłce Nożnej chłopców 

15.04. Kabaret NOWAKI !!!  

29.04. Sprzątanie świata 

MAJ 
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01-03.05. Obchody „Świąt majowych” 

08.05. Dzień Bibliotekarza 08-13.05. Tydzień Bibliotek 14-15.05. Triathlon Lubasz  

29.05. Turniej wsi 

CZERWIEC 

05.06. Lubaski Festyn Rodzinny „Mama, Tata i Ja 18.06. Noc Świętojańska 24-26.06. 

Nadnotecki Festiwal Muzyczny 2016 

LIPIEC                            

01.07. – 31.08. Wakacje z Domem Kultury - Biblioteka w Lubaszu, Sale wiejskie w Gminie Lubasz, 

Hala widowiskowo-sportowa w Lubaszu, Plener, Teren ośrodka wypoczynkowego, Wycieczki po 

Polsce i inne. 

02.07. „Summer Revolution”  

23.07. „Święto ryby”  

SIERPIEŃ 

12-14.08. Dni Lubasza– Teren ośrodka wypoczynkowego 

12.08. Lubasz i tradycja - 120 lat OSP oraz otwarcie Dni Lubasza teatr uliczny 

13.08. Lubasz na sportowo - ,,Czaruś Cup” – Międzynarodowy Turniej Piłkarski dla 

Młodzików – Kompleks Boisk Orlik; Zawody spławikowe; Turniej piłki plażowej oraz inne 

rozgrywki. Wieczór w rytmie rocka - gwiazda wieczoru „Golden Live”. 

14.08. Lubasz rodzinnie – gry, zabawy, konkursy, lubaskie talenty i inne atrakcje. Wieczór                       

w rytmie Disco Polo  - maraton w wykonaniu zespołów Jurad, Megustar                                                            

i Drossel.                                

28.08. Gminno – Parafialne Święto Plonów 

WRZESIEŃ 

10.09. Zrzut Spadochronowy – Sokołowo 

17.09. Lubaskie Święto Latawca – Wiatrak w Dębem 

19.09. Jesienne Spotkanie z Książką – Biblioteka Lubasz i Krucz 

PAŹDZIERNIK  
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Rozpoczynamy warsztaty i zajęcia w salach i świetlicach wiejskich na terenie całej Gminy 

21.10. Inauguracja Roku Kulturalnego 

W październiku bądź w listopadzie planujemy Koncert – niespodziankę lub na życzenie 

LISTOPAD 

11.11. Obchody Święta Niepodległości 

25.11. Święto Misia organizowane przez Bibliotekę 

GRUDZIEŃ 

06.12. Mikołajki  

17.12. Kiermasz Bożonarodzeniowy  

Wspólne kolędowanie + Dziewczynka z zapałkami – Urząd Gminy 

31.12. Sylwester 2016/2017 

GOK również planuje organizację wielu innych wydarzeń. Na co dzień GOK organizuje zajęcia 

tematyczne oraz warsztaty: 

- Zajęcia biblioteczne dla dzieci i młodzieży prowadzone przez Panią Magdalenę Kicza-

Stróżyńską (4 godziny w tygodniu), 

- Warsztaty taneczne prowadzone przez Panią Beatę Kułaga – Izydor (12 godzin w tygodniu) 

- Warsztaty plastyczne dla dzieci i młodzieży prowadzone przez Panią Wandę Dylla (2 godziny 

w tygodniu), 

- Warsztaty teatralne dla młodzieży prowadzone przez Panią Monikę Kawkę (1,5 godziny w 

tygodniu), 

- Zajęcia z nauki gry na gitarze dla wszystkich chętnych niezależnie od wieku prowadzone przez 

Pana Sławomira Magdziarza (4 godziny w tygodniu), 

- Zajęcia z Tenisa stołowego dla wszystkich chętnych prowadzone przez Pana Bartłomieja Turka 

(4 godziny w tygodniu), 

- Zajęcia ogólnorozwojowe dla dzieci prowadzone przez Pana Szymona Szwed (4 godziny w 

tygodniu). 
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Dwa razy w miesiącu współorganizujemy warsztaty o różnej tematyce wraz ze Stowarzyszeniem 

„Bliżej Siebie i Natury”. 

W pracowni „Sztuka z natury” spotykają się w każdą środę – „Lubaszanki” natomiast w czwartki 

– rodzice z dziećmi niepełnosprawnymi. Pracownia jest również częstym miejscem zebrań i 

spotkań innych grup i osób. 

Pomagamy w organizacji różnych imprez: jesteśmy wsparciem dla Stowarzyszeń, Szkół, Klubów, 

Sołectw oraz innych, zwracających się o pomoc. 

Chętnie Będziemy wspierać inicjatywy oddolne aby brać udział w tworzeniu kultury. Pomocnym 

jest fakt iż jesteśmy beneficjentami konkursu organizowanego przez Dom Kultury +. „Aktywni 

dla Kultury” 

Ośrodek Kultury w Lubaszu otrzyma dofinansowanie z Narodowego Centrum Kultury. Co to 

oznacza dla mieszkańców? W tej chwili pracujemy nad badaniem potrzeb naszych mieszkańców 

w zakresie Kultury. Już w maju Gminny Ośrodek Kultury ogłosi konkurs na najciekawsze 

inicjatywy kulturotwórcze. Pięć z nich otrzyma wsparcie finansowe. Do podziału będzie                            

22 tysiące złotych. O pieniądze będą mogły ubiegać się grupy nieformalne. Chcemy wesprzeć 

finansowo najciekawsze pomysły lokalnych liderów, rad sołeckich czy innych grup i osób. 

Konkurs poprzedzi opracowanie diagnozy potrzeb kulturalnych. Dokonają jej eksperci z naszej 

Gminy, animator Narodowego Centrum Kultury przy współpracy z pracownikami GOK                                      

w Lubaszu. Ważnym narzędziem pozwalającym rozpocząć dyskusje o potrzebach kulturalnych 

są badania fokusowe. Te właśnie się zakończyły a odbyły się  w pięciu miejscowościach: Krucz, 

Jędrzejewo, Dębe, Miłkowo i Lubasz. Fokusy pomogły nam nawiązać dialog z mieszkańcami, 

liderami. Zapytać się, jak widzą rozwiązanie choćby kwestii organizacji czasu wolnego                                

w świetlicach wiejskich działających na naszym terenie. Badanie przeprowadził doświadczony 

trener, który jednocześnie był moderatorem dyskusji. Od marca trwał kolportaż ankiet. Ankiety 

dotarły do większości mieszkańców. Mamy nadzieje, że zbierzemy mnóstwo informacji 

zwrotnych, które staną się punktem wyjścia do dalszej diagnozy. W maju zostanie opublikowana 

diagnoza potrzeb kulturalnych i na jej podstawie ogłoszony będzie konkurs na najciekawsze 

inicjatywy. Dokument będzie także narzędziem do tworzenia w przyszłości oferty kulturalnej 

Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu. W czerwcu autorzy najciekawszych pomysłów zostaną 
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zaproszeni na warsztaty z animatorem NCK podczas, którego będą pracować nad szczegółami 

realizacji swoich pomysłów, m. in. harmonogramem, budżetem.  W sierpniu rozpocznie się 

realizacja pomysłów mieszkańców. Projekt „Aktywni dla kultury” został wysoko oceniony przez 

ekspertów programu „Domy Kultury + Inicjatyw Lokalne 2016”. Łącznie na ten cel GOK w 

Lubaszu otrzyma dofinansowanie w wysokości niespełna 30 tysięcy zł. 

Reasumując działalność kulturalną należy zauważyć, że Gminny Ośrodek Kultury tygodniowo 

aktywizuje około 700 osób. W zajęciach prowadzonych na co dzień uczestniczy ich około 350, 

natomiast weekendy na hali to drugie tyle. Być może te mniejsze działania, nie są tak widoczne 

na zewnątrz jednak są bardzo ważne dla naszych mieszkańców. Ich obecność wskazuje na to, 

że w jakiś sposób zaspakajamy ich potrzeby, że jesteśmy im potrzebni. 

Gminny Ośrodek Kultury administruje również Ośrodkiem Wypoczynkowym położonym przy ul. 

Kościelnej 4 w Lubaszu wraz z plażą i kąpieliskiem na Jeziorze Dużym, znajdującymi się tuż przy 

Ośrodku (teren o powierzchni 3,5 ha). Na tym terenie od 01.03.2016 roku trwają przygotowania 

do sezonu turystycznego.  

W zakresie istniejącej bazy noclegowej (ok. 66 miejsc sezonowych) kilka domków 

kampingowych typu „Holenderski” wymaga drobnych remontów natomiast domki typu „Brda” 

wymagają gruntownych remontów, które oszacowano na kwotę 25tyś Pln (każdy) lub likwidacji 

i zastąpienia ich nowymi. Cena nowego domku tego typu to kwota 35 tys. zł bez wyposażenia 

w meble, sprzęt AGD i podstawowe artykuły gospodarstwa domowego. Baza noclegowa pod 

koniec 2015 roku wzbogaciła się o kolejne (używane jednak w bardzo dobrym stanie) dwa 

domki typu „Holenderski” z miejscami dla 14-u osób.  

Na terenie Ośrodka Wypoczynkowego nad Jeziorem Dużym prowadzi się szereg prac 

remontowych i pielęgnacyjnych.  

Zjeżdżalnia nie jest dopuszczona do użytkowania ze względu na jej stan techniczny. Wykonany 

przegląd w 2015 roku wskazał wiele uszkodzeń, które nie pozwalają na jej użytkowanie. Remont 

zjeżdżalni dopuszczający do użytkowania oszacowano na kwotę 30 tyś PLN, w mojej opinii 

byłoby to działanie ekonomicznie nie uzasadnione dlatego podjęłam decyzję o jej sprzedaży. 

Jak dotąd nie ma zainteresowania jej kupnem ze względu na lata użytkowania (20 lat). 

Zjeżdżalnia zostanie rozebrana (jeszcze przed Triathlonem). Przez okres około roku podejmiemy 
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kolejne próby sprzedaży, jeżeli nadal nie znajdzie się nabywcy, zjeżdżalnia zostanie sprzedana 

w postaci złomu. Miejsce, które zajmuje zjeżdżalnia można zagospodarować w różny sposób, 

można tam stworzyć miejsce handlowo-rekreacyjne, mogą tam powstać boiska do piłki 

plażowej bądź też inna forma bardziej atrakcyjna. 

W celu zapewnienia bezpieczeństwa osób przebywających lub korzystających z kąpieliska przy 

Jeziorze Dużym zostanie zatrudnionych 3 kwalifikowanych ratowników. W celu prawidłowej 

obsługi Ośrodka Wypoczynkowego na sezon letni czyli od połowy czerwca do połowy września 

zostaną zatrudnieni sezonowo pracownicy do recepcji, stołówki, hangaru, prac porządkowych i 

prac remontowych oraz stróż.   

Ponadto podjęte zostały działania reklamowe na portalach turystycznych. Przyjmowane są już 

zamówienia na wypoczynek w Lubaszu. Głównie zgłaszają się wczasowicze indywidualni. Jak 

dotąd, została przeprowadzona tylko jedna rozmowa z organizatorem obozu sportowego, 

pomimo atrakcyjnej ceny nie udało się podpisać umowy ze względu na brak odpowiedniej bazy 

noclegowej (opiekunowie obozów sportowych preferują lokowanie podopiecznych w jednym 

budynku). 

Konieczne jest poprawienie estetyki ścieżki pieszo – rowerowej (OW-Sławienko)  oraz 

systematyczna pielęgnacja, m.in. poprzez wykaszanie traw i bieżące porządkowanie trasy oraz 

bieżącą konserwację i porządkowanie ścieżki i miejsc odpoczynkowych usytuowanych przy 

ścieżce. Tego typu prace są również niezbędne na terenie przyległym do Wiatraka w Dębe oraz 

przy Sali Wiejskiej w Lubaszu. W strukturze GOK nie ma etatu pracownika gospodarczego 

przewidzianego na tego typu prace. Pracownik gospodarczy (sezonowy), zatrudniony w sezonie 

turystycznym będzie dbał o porządek na terenie ośrodka, plaży i kąpieliska. Gminny Ośrodek 

Kultury nie byłby w stanie zapewnić należytego porządku we wszystkich w/w miejscach dlatego 

od 01.04.2016 roku Urząd Gminy wsparł nas osobami, które zajmują się porządkami na 

administrowanych przez GOK terenach za co serdecznie dziękujemy. 

Paweł Strawa stwierdził, że pytań nie ma, ale kolejny raz chce podziękować za pracę, ponieważ  

w 2015 i 2016 roku dyrektor przedstawia  bogatą ofertę kulturalną i to go bardzo cieszy. 

Chciałby, aby tych działań kulturalnych w gminie było coraz więcej bo mniema, że takie są 
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oczekiwania naszych mieszkańców bo widać to już po roku, że to zainteresowanie jest coraz 

większe.   

Ad.4 Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1. udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła (izba wytrzeźwień) 

Projekt uchwały omówiła Pani Arleta Przybył. Powiedziała, że Gmina Piła jako organ prowadzący 

Ośrodek Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Izbę Wytrzeźwień, zwróciła 

się z prośbą o partycypację w kosztach utrzymania tego ośrodka. Wysokość partycypacji 

ustalona została na podstawie danych historycznych - z 2015 roku  uwzględniających, koszt 

utrzymania Działu Opieki nad Osobami Nietrzeźwymi oraz poziom odpłatności za pobyt 

pacjentów.  W takiej sytuacji uwzględniono gotowość dyżurowania dla mieszkańców Gminy 

Lubasz. Koszt tej operacji wynosi 8.360,00 zł na rok 2016. Izba Wytrzeźwień w Pile jest najbliższą 

placówką tego typu i dlatego Gmina Lubasz wskazuje ją jako miejsce pobytu dla tych osób. 

Wiąże się to jednak  z partycypacją w kosztach utrzymania, które uzależnione są od liczby 

pacjentów z danej gminy. Środki na ten cel pochodzą z Gminnego Funduszu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Pani Arleta Przybył projekt uchwały odczytała.   

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwały nr XIX/147/16  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.2. zmian w Gminnym Programie Profilaktyki i Uzależnień Alkoholowych na 2016 rok.  

Temat omówiła Pani Arleta Przybył. Po złożeniu przez podmioty posiadające zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych oświadczeń w sprawie wysokości obrotów z tego tytułu w roku 

2015 dokonano przypisu wielkości opłat jakie te podmioty powinny wnieść w roku bieżącym. 

W stosunku do ustalonych w roku ubiegłym szacunków, kwota przypisu jest większa o 

14.000,00 zł. Dodatkowo zwiększa się wydatki Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii na rok 2016 o kwotę 911,00 zł z tytułu niepełnego wydatkowania 

środków na profilaktykę przeciwalkoholową w 2015 roku. W planie wydatków dokonano 

następujących zmian ( zwiększenie o 14.911,00 zł w tym 911,00 zł stanowią niewykorzystane 

środki z 2015 roku) W związku z czym zwiększono o 6.551,00 zł kwotę przeznaczoną na 

finansowanie i prowadzenie zajęć w świetlicach opiekuńczo-wychowawczych, 
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socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym. Wprowadzono kwotę 

8.360,00 zł jako dofinansowanie utrzymania Izby Wytrzeźwień. Pani Arleta projekt uchwały 

odczytała.   

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/148/16   stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.3. wyrażenia zgody na wykreślenie służebności gruntowej 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak, który wskazał na mapie o którą nieruchomość 

chodzi. Nowy właściciel działki nr 45 położonej w Goraju zwrócił się do Gminy Lubasz o 

wyrażenie zgody na wykreślenie służebności gruntowej ponieważ nie jest ona wykonywana od 

ponad 60 lat i utraciła jakiekolwiek  znaczenie. Służebność została ustanowiona w 1913 roku na 

rzecz właściciela parceli z mapy  6 wykaz 48 należącej wówczas do Kw Bzowo wykaz 25. Z 

przeprowadzonego dochodzenia  i na podstawie analizy materiałów znajdujących się w Ośrodku 

Dokumentacji Geodezyjnej                     i Kartograficznej w Czarnkowie  wynika, że parceli  opisanej  

w  uchwale  odpowiada aktualnie działka o numerze ewidencyjnym 252 położona w obrębie 

Antoniewo. Działka ta w ewidencji gruntów i budynków oznaczona jest jako droga  o 

powierzchni 0,8900 ha i obecnie zapisana jest w księdze wieczystej, w której jako właściciel 

widnieje Gmina Lubasz. Analizując położenie działki obciążonej ( nr 45 obręb Goraj ) oraz działki 

władnącej  nr 252 obręb Antoniewo) należy stwierdzić, że służebność przetłumaczona przez 

tłumacza przysięgłego „obowiązek utrzymania drogi na rzecz każdego właściciela parceli z mapy 

6 wykaz 48 należącej obecnie do Kw Bzowo wykaz 25”.  utraciła jakiekolwiek znaczenie. Pan 

Adam Ratajczak odczytał projekt uchwały.  

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 11 radnych)  

Uchwała nr XIX/149/16  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.4. wyrażenia opinii dotyczącej używania łodzi z napędem motorowym na Jeziorze Dużym w 

Lubaszu. 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak. Powiedział, że uchwałę w sprawie zakazu 

używania łodzi o napędzie spalinowym podejmuje Rada Powiatu. Państwo radni natomiast 

winni zdecydować czy zakaz ten ma dotyczyć tylko jeziora w Lubaszu czy także w Kruteczku. Pan 
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Adam przedstawił uchwałę Rady Powiatu, z której wynika jakie jeziora zostały objęte zakazem.  

Następnie projekt uchwały odczytał. 

Głosowanie –  za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 2                                   (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/150/16   stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.5. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki 94/1 położonej w Lubaszu. 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak, który powiedział, że  opracowanie planu ma na 

celu wprowadzenie nowych ustaleń dotyczących warunków zabudowy  i zagospodarowania 

terenu na obszarze działki  94/1. Położona jest przy ul. Stajkowskiej, po prawej stronie za 

przejazdem. Opracowanie planu jest niezbędne do wykonania zamierzenia inwestycyjnego 

właściciela działki polegającego na wprowadzeniu nowej zabudowy, której obecny plan nie 

dopuszcza – zabudowa dwukondygnacyjna.  Zaznaczył, ze zmiana planu jest możliwa zgodnie                                          

z obowiązującym studium, ponieważ gdyby było to niezgodnie- niemożliwe byłoby 

przedstawienie takiego projektu uchwały. Następnie wskazał na mapie o które miejsce 

konkretnie chodzi i odczytał projekt uchwały.  

Marek Wicher zapytał co się stało bo w pierwotnej wersji w porządku obrad był jeszcze jeden 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany planu – czy z tego ktoś się wycofał? Kolejna 

sprawa dotyczy studium -  było przeszło 60 wniosków i co dalej?  i następna sprawa czy nie 

można podawać nazwiska wnioskodawcy? 

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała, że danych osobowych nie zamieszcza się w BIP. 

Dane te są chronione prawem. Nawet jeżeli kogoś wymienia się na sesji z imienia i nazwiska to 

nie ujawnia się go w BIP.   

Adam Ratajczak – powiedział, że pierwotny porządek obrad został przygotowany dużo 

wcześniej. W międzyczasie wnioskodawca, już po wysłaniu dokumentów do radnych wycofał 

się z planowanego przedsięwzięcia, dlatego sprawa stała się bezprzedmiotowa. Jeżeli zaś chodzi 
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o studium to w bieżącym roku zaplanowano środki na jego opracowanie w wysokości 50 tys. zł. 

Jest to zadanie własne gminy i realizowane ze środków budżetu. Ilość wniosków po zebraniach 

wiejskich  zwiększyła się do stu i zostały one przekazane do pracowni urbanistycznej, gdzie 

zostaną poddane analizie. Może się zdarzyć, że niektóre wnioski po analizie nie będą mogły być 

zrealizowane bo może się cos takiego zdarzyć, że zgodnie z przepisami nie będzie można sprawy 

załatwić. Wnioskodawcy otrzymają wtedy odpowiedź negatywną.  

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/151/16 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.4.6. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki 454/2 położonej w Lubaszu 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak, który powiedział, ze  projekt uchwały dotyczy 

terenu przy ul. Strumykowej i Desantu Spadochronowego. Opracowanie planu ma na celu 

wprowadzenie nowych ustaleń dotyczących warunków zabudowy  i zagospodarowania terenu.  

Zmiana jest niezbędna do wykonania zamierzenia inwestycyjnego właściciela działki  - chodzi o 

zwiększenie powierzchni terenu zabudowanego. Zaznaczył, że zmiana planu jest możliwa 

zgodnie z obowiązującym studium.  Następnie wskazał na mapie,  o które miejsce konkretnie 

chodzi i projekt uchwały odczytał.  

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/152/16 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.7. wykazu kąpielisk na obszarze Gminy Lubasz w 2016 roku. 

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak.    Utworzenie kąpieliska wymaga określenia corocznie 

przez Radę Gminy w drodze uchwały wykazu kąpielisk na terenie gminy. Uchwałę należy podjąć 

w terminie do dnia 31 maja każdego roku. Wniosek o ujęcie kąpieliska w wykazie składa 

organizator kąpieliska do 31 grudnia roku poprzedzającego rok kąpielowy. Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Wypoczynku  i Gospodarki Komunalnej  wystąpił z wnioskiem o   wpisanie do wykazu 

na 2016 rok kąpieliska w Lubaszu na Jeziorze Dużym.  Zgodnie z wymogami wynikającymi z w/w 

przepisu ustawy – Prawo wodne po otrzymaniu wniosku organizatora kąpieliska wykonane 

zostały następujące czynności: 
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- Wójt Gminy Lubasz przygotował projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk, 

- Wójt Gminy Lubasz podał do publicznej wiadomości projekt uchwały poprzez ogłoszenie                      

w prasie lokalnej, na tablicach informacyjnych na terenie gminy oraz na stronie internetowej 

Urzędu Gminy określając formę, miejsce i termin 21 dni na składanie uwag i propozycji zmian 

do tego projektu, 

- projekt uchwały przekazano do zaopiniowania właściwym organom wymienionym w ustawie  

Prawo wodne i uzyskano pozytywne opinie. 

Następnie Pan Adam Ratajczak projekt uchwały odczytał.  

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/158/16 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.8. przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Lubasz na lata 2016 – 2020  

Program omówiła Pani Danuta Wiza. Powiedziała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

ustawy    o ochronie praw lokatorów,  mieszkaniowym  zasobie  gminy  i  o zmianie  Kodeksu  

cywilnego,  Rada  Gminy ma  obowiązek  uchwalenia programu  gospodarowania  

mieszkaniowym  zasobem  gminy   na  co najmniej  pięć  kolejnych lat. Program ten   powinien   

obejmować: 

1) prognozę dotyczącą wielkości oraz stanu technicznego  zasobu mieszkaniowego gminy  

w poszczególnych latach,  z podziałem  na lokale socjalne i lokale mieszkalne, 

2) analizę potrzeb  oraz  plan remontów i modernizacji wynikający  ze stanu technicznego 

 budynków i lokali, z podziałem na kolejne lata, 

3) planowaną  sprzedaż lokali w kolejnych latach, 

4) zasady polityki  czynszowej oraz warunki  obniżania czynszu, 

5) sposób i  zasady zarządzania  lokalami i budynkami wchodzącymi  w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy, w kolejnych latach, 

6) źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych  latach, 

7) wysokość wydatków  w kolejnych latach,    

8) inne  działania  mające  na celu  poprawę  wykorzystania  i racjonalizację gospodarowania  

 mieszkaniowym  zasobem  gminy. 
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Następnie szczegółowo przedstawiła kolejne zapisy i projekt uchwały odczytała. 

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 11 radnych)  

Uchwała nr XIX/153/16  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.9. zmiany uchwały Nr XII/83/15 Rady Gminy Lubasz z dnia 27 sierpnia 2015 roku w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Lubasz oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

Projekt uchwały odczytał Piotr Błoch. Zwrócił uwagę, że przygotowujemy się do projektu                        

w ramach WRPO na budowę drogi Antoniewo – Krucz i aby uzyskać dodatkowe punkty  za 

dostępność do obiektów publicznych  proponuje się posadowienie przystanku przy byłej bazie 

w Kruczu, dlatego ten obiekt dopisano w załączniku.   

Marek Wicher powiedział, że otrzymał odpowiedź na wniosek dotyczący posadowienia 

przystanku na Osiedlu Gorajskim i dlatego ma pytanie czy ten przystanek będzie, a jeżeli tak to 

kiedy? Na powyższe udzielił odpowiedzi Piotr Błoch – nie zostały jeszcze rozpisane pisma 

dotyczące zmiany organizacji ruchu – jest kilka wniosków i będą one realizowane razem, myślę, 

że w maju br.  

Głosowanie – za - 11                                            (obecnych 12 radnych)  

Przeciw – 0  

Wstrzymujących się – 1  

Uchwała nr XIX/154/16 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.10.przyjęcia przez Gminę Lubasz zadań należących do właściwości Powiatu Czarnkowsko - 

Trzcianeckiego w zakresie utrzymania pasa drogowego drogi powiatowej graniczącej z drogą 

gminną.  

Projekt uchwały omówił Piotr Błoch.  Gmina Lubasz zamierza ubiegać się o dofinansowanie 

budowy drogi Antoniewo – Krucz  ze środków na operacje typu „Budowa lub modernizacja dróg 

lokalnych” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem 

lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię 

odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2014-2020. Odcinek wnioskowanego projektu o długości 219m  stanowi część drogi 

powiatowej. Bez realizacji tego odcinka drogi projekt nie przyniesie zamierzonego efektu. Aby 
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móc starać się o dofinansowanie drogi powiatowej gmina zgodnie z warunkami pomocy musi 

przejąć pewne obowiązki dotyczące zarządu tej drogi szczegółowo określone                                        

w porozumieniu. 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/159/16  stanowi załącznik do protokołu. 

Przerwa 17:15- 17: 25 

Ad. 4.11. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (warsztaty 

terapii zajęciowej) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Starostwo Powiatowe w Czarnkowie, wzorem 

minionych lat, zwróciło się z prośbą o dofinansowanie prowadzenia Warsztatów Terapii 

Zajęciowej. W warsztatach uczestniczy 7 osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Lubasz. 

Warsztaty te finansowane są w 2016r. w następujący sposób: 

1) 90%kosztów pokrywa Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

2) 6% kosztów pokrywa Starostwo Powiatowe, 

3) 4% kosztów przypadających na mieszkańców z terenu danej gminy uczestniczących                                 

w warsztatach, pokrywa ta gmina. 

Zakłada się, że w 2016r. PFRON przekaże na 1 uczestnika WTZ kwotę 15.996 zł, samorządy 

winny dofinansować 1.777,33 zł rocznie (na 1 uczestnika). Przy propozycji  4% partycypacji 

Gminy Lubasz , nasz udział na 1 uczestnika  kształtuje się na poziomie 710,93 zł. Łączna kwota 

pomocy finansowej dla powiatu wynosi  w 2016r. 4.976,51 zł ( 710,93 zł x 7 ) 

Następnie Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/155/16 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 4.12. zmian w budżecie 2016 roku 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy.  Zmiany w projekcie uchwały dotyczą  

W zakresie dochodów: 

1. Zwiększenie  subwencji ogólnej na 2016r. - część oświatowa-  o 128.767 zł. 

2. Zwiększenie udziałów gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych – 16.603 zł. 

Ostateczne kwoty wynikają z zawiadomienia Ministra Finansów    z  dnia 16 marca 

2016r.  

3. Zwrot podatku VAT  (z Urzędu .Skarbowego) od inwestycji realizowanej   w 2015r. tj.  

I etapu gazyfikacji wsi – 76.000 zł.  

4. Zwiększone dochody z tyt. opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych- 

14.000 zł z przeznaczeniem na profilaktykę przeciw alkoholową.   

5. Środki Krajowego Funduszu Szkoleniowego na kształcenie ustawiczne pracowników 

Gimnazjum w Lubaszu – 13.064 zł – umowa  z Powiatowym Urzędem Pracy                                 

w Czarnkowie.  

W zakresie wydatków  - zwiększenia limitów na: 

1) koszty wynagrodzeń i pochodnych PSP Lubasz  w rozdz.80150 tj. na realizację 

zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla 

dzieci w szkołach podstawowych -   85.537 zł,  

2) opracowanie studium wykonalności (oczyszczalnia ścieków w Stajkowie)                                 

– 35.300 zł, 

3) oświetlenie drogowe w gminie (zakup i montaż lamp solarnych)–25.000 zł 

4) opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego                                        

– 20.000 zł, 

5) zabezpieczenie 20% udziału gminy w kosztach stypendiów socjalnych dla uczniów 

– 19.205,00 zł ( udział Wojewody 80% - 76.818,00 zł), 

6) opracowanie programu rewitalizacji gminy – 7.000 zł, 

7) zakup koszy ulicznych – 8.000 zł, 

8) wykonanie tablic z nazwami ulic i numerami nieruchomości – 8.730,49 zł, 

9) współfinansowanie kosztów utrzymania Warsztatów Terapii Zajęciowej 
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( 7 uczestników gminy) – 4.976,51 zł,                              

10) opracowanie programu gospodarki niskoemisyjnej – 3.300 zł,                                                                                                                                

11) opracowanie programu usuwania wyrobów zawierających azbest  z terenu Gminy 

Lubasz  - 2.500 zł, 

12) profilaktykę przeciw alkoholową–911 zł – w związku z niewykorzystaniem środków 

z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholi w 2015r. 

13) przebudowę drogi gminnej w Sławnie – 910 zł. 

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr  XIX/156/16  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.13. zmian Wieloletniej prognozy Finansowej na lata 2016 – 2025 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

polegają na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i 

wydatków do wartości zawartych w budżecie gminy , po wprowadzonych  zmianach 

zarządzeniem oraz  uchwałą Rady Gminy Lubasz dotyczącą zmian                           w budżecie. 

Dokumentami  tymi  zwiększono dochody ogółem i bieżące  o 2.283.876 zł,  głównie z tytułu 

dotacji celowych i środków na cele bieżące w łącznej wysokości 2.048.506 zł. Ponadto 

zwiększono dochody w wyniku wzrostu kwoty subwencji na 2016r. o 128.767 zł  i udziałów 

podatku dochodowego od osób fizycznych o 16.603 zł oraz pozostałych dochodów o 90.000 zł 

( 14 tys. zł z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholi  i 76 tys. zł ze zwrotu VAT.  Wydatki ogółem  

zwiększyły  się również   o  2.283.876 zł , w tym wydatki bieżące  o  2.222.666 zł, a wydatki 

majątkowe o  61.210 zł. Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach, na dzień  12 

kwietnia 2016r. ukształtował się na poziomie  25.037.715,00 zł, w tym dochody bieżące 

24.531.186,00 zł  i dochody majątkowe 506.529,00 zł. Łączny plan wydatków budżetu gminy , 

po zmianach, na dzień 12 kwietnia  2016r. wynosi  25.468.408,10 zł, w tym wydatki bieżące  

23.239.589,25 zł  i wydatki majątkowe 2.228.818,85 zł.   

Przychody  i rozchody budżetu gminy  nie uległy zmianie i wynoszą odpowiednio 814.693,10 zł  

i 384.000 zł. Planowana kwota długu na koniec 2016r. nie zmienia się  i  wynosi  11.592.047,63 
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zł. Wykaz  przedsięwzięć  do WPF został uaktualniony   i dostosowany do możliwości 

finansowych  zarówno bieżącego roku jak i lat następnych.  Weryfikacja przedsięwzięć  nastąpiła 

głównie w zakresie wydatków majątkowych tj. w 2016r., zgodnie ze zmianami  budżetu, 

zwiększono nakłady: 

1)  na przebudowę oczyszczalni ścieków w Stajkowie ( na studium wykonalności)–35.300zł 

2) na budowę i przebudowę  dróg wiejskich i chodników (droga Sławno)  - 910 zł.      

Ponadto do wykazu przedsięwzięć na lata 2016-2017 wprowadzono projekt 

„Rozbudowa przedszkola Bajka w Lubaszu przy ul. Podgórnej 5” planowany do dofinansowania 

ze środków unijnych. Łączna wartość zadania to 1.340.000 zł, w tym 40.000 zł w 2016r.na 

opracowania dokumentacyjne i  1.300.000 zł na wykonawstwo w 2017r. W zakresie 

przedsięwzięć planowanych do realizacji z pomocą środków unijnych w 2017r. przyjęto już 

wcześniej projekt „Budowa drogi Antoniewo- Krucz „. Okazało się jednak, że wartość 

kosztorysowa zadania jest wyższa, dlatego też skorygowano ją o 2.402.000 zł. Finansowanie 

tych zadań (rozbudowa przedszkola  i zwiększona wartość na budowę drogi)  założono na 

podstawie planowanego dofinansowania unijnego w wysokości 1 mln zł  oraz planowanego do 

zaciągnięcia kredytu w łącznej kwocie 2,7 mln zł. Zgodnie z powyższym  wymienione kwoty 

ujęte zostały w  Wieloletniej Prognozie Finansowej  w 2017r., a spłatę planowanego do 

zaciągnięcia kredytu rozłożono na raty do 2025r. 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 12 radnych)  

Uchwała nr XIX/157/16   stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Marek Wicher – powiedział, że podziękował już Panu Remerowi w przerwie – dzisiaj Rejon 

obniżył już na ul. Zielonej krawężniki – zostało to tak szybko zrobione ku jego zaskoczeniu. 

Kierownik obiecał także założyć to oznakowanie wzbudzane na Zielonej, zmienia także 

oznakowanie na wysepce przy ul. Kościelnej – znaki będą zamieszczone wyżej.  

Marek Wicher zapytał co dalej z gazem na Osiedlu XXX lecia (Pogodna, Kwiatowa, Słoneczna) 

bo mieszkańcy pytają – chcieliby już na następna zimę się podłączyć.  
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Marek Wicher zapytał co z pomostem na naszym jeziorze (od strony „gorzelni” bo mieszkańcy 

pytają, a nie chciałbym ich wprowadzać w błąd) 

Marek Wicher – przypomniał o wniosku w sprawie zamontowania garbów na ul. Podgórnej                         

i Szkolnej. Nic się obecnie nie dzieje, ale liczy, że środki się znajdą i garby zostaną zamontowane.  

Marek Wicher – zaproponował powiększenie parkingu przy przedszkolu.   

Marek Wicher – zgłosił wniosek o wycinkę drzewa przy parkingu przy przedszkolu bo ogranicza 

widoczność przy wyjeździe.  

Andrzej Macyszyn - proszę o remont i poszerzenie przepustu na rowie nr 264 znajdującego się 

na drodze w granicach działek nr 280; 274;279;278 i 271 w Sokołowie.  Jest to jedyna droga, 

którą rolnicy mogę dojechać do pół. Trzy kręgi znajdują się obok rowu, dlatego obecnie trudno 

przejechać przez rów, a w momencie opadów będzie to całkowicie niemożliwe 

Marek Wicher zaproponował, aby na wykupionym terenie zrobić chociaż taki parking 

prowizoryczny bo nie ma gdzie parkować  jak się do gminy przyjedzie na co Przewodnicząca 

odpowiedziała, że Wójt już o tej sprawie mówił.  

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali zestawienia  wniosków i interpelacji, dlatego 

ma pytanie czy któryś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Pytań nie zgłoszono.  

Ad. 7. Wolne wnioski i informacje. 

Romuald Gasperowicz  -  zapytał kto wyceniał koszty budowy drogi Nowina – Kruteczek. Jego 

zdaniem 8 mln zł to bardzo dużo bo wychodzi, że m2 kosztuje 400zł  

Romuald Gasperowicz  -  poprosił o informację o obszarach Natura 2000, aby wszyscy  turyści 

o tym wiedzieli  

Romuald Gasperowicz  -  zapytał kiedy mogą mieszkańcy Kruteczka liczyć na doziarnianie dróg? 

Przypomniał, że dróg gruntowych na tym terenie jest około 15 km.  
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Romuald Gasperowicz  -  zapytał co z poboczami w Nowinie bo nie uzyskał jeszcze odpowiedzi? 

(od rz. Gulczanki w kierunku wsi)  

Romuald Gasperowicz  -  w m. Krucz na całym odcinku są przerośnięte gałęzie drzew i trudno 

mijać się już osobówkami, nie mówiąc już o pojazdach ciężarowych  

Romuald Gasperowicz  -  stwierdził, że na drogach gminnych utrudniony jest dojazd do posesji 

bo zarośnięte są przejazdy, konary przeszkadzają (zrywają hydraulikę z dachu samochodów 

GZK) 

Romuald Gasperowicz  -  zapytał czy gmina wie coś na temat – kiedy ruszy melioracja Gulczanki?  

(rzeka jest meliorowana już kilka lat, bobry robią swoje)  

Romuald Gasperowicz  -  droga z Kruteczka do drogi wojewódzkiej 140 jest w coraz gorszym 

stanie. Nie otrzymaliśmy odpowiedzi czy są tam korzenie czy coś innego – my tam „skaczemy” 

bo jest coraz gorzej, a jest to jedyny odcinek drogi asfaltowej.  

Romuald Gasperowicz  -  przy tej samej drodze stoją suche drzewa i zagrażają bezpieczeństwu 

i podobna sytuacja jest na drodze Krucz – Antoniewo (do Gulczanki)  

Romuald Gasperowicz  -  zapytał kiedy będzie przetarg na trzebież lasów sołeckich i sprzedaż 

tego surowca. Zaznaczył, że mówi o tym od jesieni. Chcielibyśmy to sprzedać i spożytkować na 

jakieś szczytne cele.  

Romuald Gasperowicz  -  czy w ramach modernizacji oświetlenia planuje się tylko inwestycje 

czy jeszcze jako do wieszanie lamp bo to dwie różne sprawy. Zaznaczył, że dziwią go niektóre 

kosztorysy bo z tego co dzisiaj usłyszał to różnie wygląda – nawet tam gdzie są już słupy to                     

w niektórych przypadkach podano bardzo wysokie kwoty.  Prosi o doprecyzowanie bo coś tu 

nie gra.  

Romuald Gasperowicz  -  zapytał na jakim etapie jest sprawa budowy drogi Antoniewo – Krucz 

(na dzisiaj)  

P.B.  – zapytał kiedy wpłynęły wnioski odnośnie zmiany planu zagospodarowania  - chodzi o 

działki, które były dzisiaj omawiane na sesji i rada przyjęła uchwałę o przystąpieniu do zmiany 

planu? Zapytał w jaki sposób rozpatrywane są wnioski w tej gminie?  
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P.B. – zapytał, gdzie bilans GOK – jakie były przychody,  rozchody i jakie korzyści? Wszyscy 

chwalą, ale tego zabrakło w informacji Pani Dyrektor. Poprzedni dyrektor o tych sprawach 

mówił, a Pani dyrektor ten punkt ominęła, a ta wiedza jest bardzo potrzebna, bardziej niż 

lepienie garnków.  

Paweł Strawa - zaprosił wszystkich na XXII Wielkopolski Festiwal Kultury Łowieckiej, który 

odbędzie się 21 maja w zespole Szkól Leśnych w Goraju. Poprosił o przekazanie tej informacji w 

wioskach. Jest to dzień otwarty i będzie to dzień przeznaczony dla rodzin. 

P.B – przekazał na ręce prezesa OSP Lubasz flary, aby zabezpieczały strażaków tak jak oni dbają 

o innych. Powiedział, że chce im się odwdzięczyć jako firma i mieszkaniec gminy po czym 

wręczył prezent druhowi Mateuszowi Kaźmierczakowi. Zebrani na sali podziękowali za prezent 

dla OSP gromkimi brawami.  

Wójt Gminy powiedział, że choć nie na wszystkie pytania udzieli odpowiedzi to na pewno 

otrzymają wnioskodawcy odpowiedź na piśmie. 

Jeżeli chodzi o pomost to sprawa jest w toku. Jeden z wędkarzy wybudował pomost bez żadnych 

uzgodnień i dokonując prawdopodobniej wycinki drzew (do końca nie wiemy)  jestem przed 

spotkaniem, ponieważ wystosowaliśmy pismo do Zarządu w Pile. Odpowiedź jaka otrzymaliśmy 

jest z błędem, dlatego będzie spotkanie wędkarzy i Zarządu, aby sprawę wyjaśnić. Sprawa 

będzie się odbywała kilku torowo bo dotyczy prawa budowlanego, zniszczenia gniazda łabędzia 

niemego. Jesteśmy na etapie wyjaśniania i później o wszystkim poinformujemy.  

Sprawa gazu – pierwszy etap zakończono i dokonano sprzedaży i teraz jeżeli chodzi o przyłącza 

to trzeba uzgadniać z Polska Spółka gazownictwa. Natomiast parking przy przedszkolu to 

przygotowujemy się, aby w ranach zagospodarowania przestrzeni publicznej pozyskać środki 

na ten cel oraz na parking przy i za urzędem. Przypomniał, że w poprawkach do budżetu 

przyjęto pewna kwotę na utwardzenie parkingu za urzędem i będzie to realizowane. Obecnie 

trwają prace nad opracowaniem dokumentacji drogi Antoniewo – Krucz, rozbudowę 

przedszkola, oczyszczalnię ścieków, sieć kanalizacyjną w Stajkowie i SUW. Odpowiadając 

radnemu Macyszynowi powiedział, ze przepust zrobimy. Natomiast jeżeli chodzi o kosztorysy 

na drogę Nowina – Kruteczek to takiego nie ma są koszty szacunkowe podane. Jest to wartość 

orientacyjna, są to założenia. Jeżeli koszt drogi Antoniewo – Krucz wyszacowano zgodnie z 
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kosztorysem na 5,3 mln zł to można przełożyć tak samo na ta drogę do Kruteczka  - za km 2mln 

zł, ale to są tylko założenia. Drogi będą doziarniane systematycznie w zależności od warunków 

atmosferycznych i to w całej gminie (pewne odcinki już zostały doziarnione). Konary drzew na 

drodze wojewódzkiej – sprawa zostanie przekazana do RDW Czarnków.   

Romuald Gasperowicz  zwrócił uwagę, że najlepiej byłoby je usunąć bo rosną w krawężniku.  

 Wójt Gminy – jeżeli chodzi o drogę Antoniewo -  Krucz to mamy czas aby do czwartku złożyć 

wniosek na jej dofinansowanie z WRPO. Możemy otrzymać 63,63% kosztów kwalifikowanych, 

ale do 3 mln zł. Cały projekt opiewa na kwotę ponad 5 mln zł .  jeżeli chodzi o konary drzew przy 

drogach gminnych to trzeba sprawdzić czy są one w naszym pasie drogowym to usuwamy,                     

a jeżeli nie to zgłaszamy do Nadleśnictwa Krucz.  Przetarg oczywiście zostanie przeprowadzony 

i trzebież wykonamy, ale najważniejsza jest teraz sprawa drogi Antoniewo – Krucz.  

Magdalena Janc Węglewska powiedziała, że poruszała już na komisji wielokrotnie wyboje na 

drodze Kruteczek – do dr. wojewódzkiej. Były już nawet pozaznaczane miejsca,  ale dalej nic się 

nie dzieje, ale Pan Błoch na pewno odpowiedzi udzieli. 

Romuald Gasperowicz stwierdził, że przychodzą na sesje i dobrze. Zgłaszają wnioski, ale 

odpowiedzi nie mogą być lakoniczne. Trzeba reagować. Może stworzyć taki zespół 

interwencyjny w skład którego weszłoby 3-4 radnych, aby wiadomo było, poznać realia  co się 

dzieje na obrzeżach gminy, a nie tylko impreza – od kawki do kawki.  

Zastępca Wójta zwracając się do Pana Gasperowicza powiedziała, że poruszył bardzo wrażliwy 

temat. Urzędnicy to też tylko ludzie. Zaległości urlopowe pracowników sięgają kilku lat bo 

podstawowa dewiza urzędniczą jest służenie naszym mieszkańcom. Sama tak to pojmuję                        

i trudno, żeby ktoś nas osadzał, wypominał nam bo wypijemy kawę. Oceniamy sprawy                      

z własnego punktu, sołtysi wiedzą jak nasza praca wygląda. Nie oznacza to, że się nie mylimy – 

na pewno tak. Nie służymy jednej osobie, a całej gminie. Urzędnik otrzymuje polecenie od 

swego zwierzchnika, a on od Wójta, który wykonuje uchwałę budżetową podjętą przez Radę. 

To co Rada przyjmie Wójt wykonuje i nic więcej, wykonujemy to na co są środki.  

Romuald Gasperowicz stwierdził, że podejrzewa prokurator, a on przypuszcza, domniema. 

Osadzą nas wyborcy.  
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P.B. – czekam za odpowiedzią na co Pan Adam powiedział, że już jej udziela.  

Adam Ratajczak - dwie uchwały, które zostały dzisiaj podjęte wywołane zostały na wnioski 

zainteresowanych stron. Pierwszy wniosek zgłoszony został jesienią 2015 roku, a drugi                         

w marcu ub.r. Każdy wniosek podlega ocenie i należy je dzielić na: 

- wnioski do realizacji bo zgodne są  ze studium 

- wnioski, które nie mogą być zrealizowane, ponieważ są z naszym studium niezgodne (jest ich 

około 80%)  

Zaznaczył, że każdy plan jest dokładnie badany przez służby wojewody. Z uchwałą o zmianie 

planu przesyłane są wszystkie dokumenty łącznie ze zwrotkami i każda nieprawidłowość 

powoduje uchylenie takiej uchwały. Wnioski, które znajdą swoje odzwierciedlenie w obecnie 

opracowywanym studium będą mogły być realizowane od 2017 roku. 

P.B.-    zwrócił uwagę, że nie wie jak to się dzieje, że wnioski z tego samego obszaru zostały 

zrealizowane, a jego nie. 

Adam Ratajczak – w Pana konkretnym przypadku konieczna jest zmiana studium i dopiero, 

kiedy takie zapisy znajdą się w nowym studium Pana wnioski będą mogły  być zrealizowane. 

Zaznaczył, że jeden z wniosków (dot. terenów przy jeziorze)  jest w trakcie realizacji, ale 

pozostałe muszą czekać na zmianę studium.  

Dyrektor GOK – odpowiadając na pytanie Pana P.B. zwróciła uwagę, że nie rozumie pytania,  

chyba, że Pan P.B. ma inny porządek obrad. Ona miała przedstawić informację o stanie 

przygotowania Gminnego Ośrodka Kultury do sezonu i omówić plan imprez organizowanych 

przez GOK w 2016r. i to zrobiła.  

P.B.  -  to nie zarzut, a pytanie. Jeżeli organizujemy imprezy to musimy wiedzieć skąd mamy 

środki. Zostaliśmy postawieni przed faktem dokonanym co będzie robione. Dla mnie ważniejsze 

są środki , czy ośrodek przyniósł korzyści czy straty? Jeżeli nie na tej sesji to na następnej.  

Zastępca Wójta uzupełniając wypowiedź Pani Dyrektor powiedziała, że na następnej sesji 

będzie sprawozdanie z wykonania budżetu, w którym zawarte są także wydatki GOK.  
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Wójt Gminy – możemy się tak kopać. Zwracając się do sołtysa Kruteczka stwierdził, że jego 

wypowiedź w stosunku do pracowników jest co najmniej niegrzeczna. Pan Piotr dokładnie 

przedstawił sprawę dróg – sołtysa wtedy nie było, ale można dopytać. Z zakupionych prawie                 

7 tys. ton żużla na drogi w Kruteczku przeznaczono 700 ton. Tylko więcej przeznaczono na drogi 

w Miłkowie – ponad 800 ton. Natomiast jeżeli chodzi o gałęzie – do Kruteczka jeździli 

pracownicy i odkrzaczali, oczyszczali cmentarz. Chcemy, aby było wiadomo, że takie miejsce 

jest, a nie wysypisko śmieci. Kolejna sprawa trzebieży – to nie sprawa od tygodnia, a od lat. To 

sprawy sołectw, ale chcemy pomóc i ten przetarg ogłosimy.  

Romuald Gasperowicz – na ostatniej sesji zgłosiłem i żużel otrzymaliśmy -  ale jaka to jest ta 

szlaka. Żużel dostał także Krucz i Nowina. Mnie nie chodzi tylko o Kruteczek, ale ogólnie. Jeżeli 

Pan Piotr ma za dużo pracy to może trzeba jeszcze kogoś zaangażować. Nie mówię też, że 

Kruteczek jest zarośnięty, ale chodzi mi o przerastające gałęzie przy drogach gminnych, innych. 

Kolejna sprawa – radna zgłaszała wyboje na asfalcie drogi do Kruteczka – może powinna 

przyjechać jakaś firma i to sprawdzić  co jest powodem, że ten asfalt pęka i się unosi. Ja 

personalnie nie mam pretensji i nikogo nie chce obrażać, ale jeżeli na zebraniu wiejskim 

zarzucane jest kłamstwo to jest niesmaczne.  

Wójt Gminy – jeżeli ktoś Pana oskarżył o kłamstwo to można to szybko wyjaśnić i są na to 

sposoby.  Zwracając się do pana P.B.  stwierdził, że nie można mówić,  iż  finanse są ważniejsze 

niż np. lepienie garnków. W GOK dużo się dzieje i to Pani Dyrektor przedstawiła jak wiele się 

dzieje i że te osoby mają stworzoną przestrzeń -  nie możemy porównywać tego  z biznesem. 

(dla Pana biznes na pewno jest ważniejszy i tego nie można porównywać) GOK z założenia ma 

inicjować i wpierać te działania. Jednym z elementów GOK jest ośrodek wypoczynkowy                               

i dyrektor tutaj mówiła, że zakupiła dwa domki. Nic nie mamy do ukrycia, ani GOK, ani Urząd 

Gminy, GZOSZiP czy też GOPS. Dane na ten temat są w BIP – można też wszystko spokojnie 

sprawdzić – bez emocji. Natomiast porównanie czy lepienie garnków czy pozyskanie paręset 

złotych jest ważniejsze to tak trochę nie na miejscu.  

P.B – będąc tutaj kilka razy na sesji nasuwa mi się taki przejaw. Był Pan radnym i zadawał Pan 

takie pytania. Jeżeli teraz wydają się Panu lakoniczne – niech Pan przypomni sobie co Pan 3 lata 

temu robił na co Wójt odpowiedział, że nie mówi o pytaniach, a o stwierdzeniu. 
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P.B. - Pan wtedy też stwierdzał, że budowa i sprowadzanie domków holenderskich było bzdurą. 

To że Pan  Adam  stwierdza, że sukces bo  po 3 latach zakończy się procedura planistyczna to 

dla mnie nie sukces, to tylko moja strata.  

Ad.  8. Zakończenie obrad  

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała wszystkim radnym o konieczności złożenia 

oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia 2016 roku. Następnie życząc wszystkim  miłego 

wieczoru, wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady  XIX   sesji Rady  Gminy Lubasz. 

 

Sesja zakończyła się o godz. 18:30 

 

Protokołowała Janina Szwerkolt 

Sekretarz obrad Andrzej Macyszyn  


